
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 6785
2.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Γ. Κουµουτσάκου,

Ν. Δένδια, Ι. Μανιάτη, Π. Σκουρλιάκου και Κ. Κουκοδήµου,
σελ. 6779, 6783

3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-
θητές από το Γυµνάσιο Κουνουπιδιανών Χανίων και το Δηµο-
τικό Σχολείο Αρµενοπαίδων Νίκαιας, σελ.  6777, 6785

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 6776, 6778, 6781
5. Ανακοινώνεται ότι την Τρίτη 22 Μαρτίου 2016 και ώρα

19:00’ θα διεξαχθεί Προ Ηµερησίας Διατάξεως Συζήτηση µε
πρωτοβουλία του Πρωθυπουργού κ. Αλέξη Τσίπρα, σε επί-
πεδο Αρχηγών Κοµµάτων, σχετικά µε τις εξελίξεις στο χώρο
της δικαιοσύνης, σύµφωνα µε το άρθρο 143 του Κανονισµού
της Βουλής, σελ.  6777

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων και ανα-

φορών - ερωτήσεων της Παρασκευής 18 Μαρτίου 2016, σελ.
6773

2. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχε-

τικά µε την καθυστέρηση έγκρισης αιτηµάτων για την ίδρυση
Περιοχών Οργανωµένης Ανάπτυξης Υδατοκαλλιεργειών,
σελ. 6774

β) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού:
i. σχετικά µε δηµοσιεύµατα για τη συστέγαση του Ιδρύµα-

τος «ΜΕΛΙΝΑ ΜΕΡΚΟΥΡΗ » µε υπηρεσία του Υπουργείου Πο-
λιτισµού, σελ. 6776

ii. σχετικά µε την ανάδειξη της «Νίκης της Σαµοθράκης»
ως πανευρωπαϊκού συµβόλου, σελ. 6777

γ) Προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρι-
σµού:

i. σχετικά µε το κόστος χρήσης των ηλεκτρονικών µέσων
πληρωµής, σελ. 6779

ii. σχετικά µε την εξόφληση των τευτλοπαραγωγών και τη
λήψη µέτρων επιβίωσης της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχα-
ρης, σελ. 6782

δ) Προς τον Υπουργό Παιδείας,  Έρευνας και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε τη διαδικασία προσλήψεων στα Δηµόσια ΙΕΚ,
σελ. 6780

ε) Προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής,
σχετικά µε την πρόβλεψη και διασφάλιση των εργασιακών
σχέσεων των εργαζοµένων στον Οργανισµό Λιµένος Πει-
ραιώς, µετά την πώληση του πλειοψηφικού πακέτου µετοχών
του ΟΛΠ, σελ. 6784

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Πολιτισµού και Αθλητισµού και Οικονοµι-

κών, οι Αναπληρωτές Υπουργοί Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης και Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού
και ο Υφυπουργός Πολιτισµού και Αθλητισµού κατέθεσαν
στις 15-3-2016 σχέδιο νόµου: «Αναγκαίες ρυθµίσεις για την
εναρµόνιση της ελληνικής νοµοθεσίας µε το νέο Κώδικα Αν-
τιντόπινγκ του Παγκόσµιου Οργανισµού Αντιντόπινγκ και
άλλες διατάξεις», σελ. 6774

β) Οι Υπουργοί Οικονοµικών Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και

Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων και οι Αναπληρωτής Υπουργός Οι-
κονοµικών κατέθεσαν στις 15-3-2016 σχέδιο νόµου: «Προ-
σαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας τις διατάξεις: α) των
Οδηγιών 2014/107/ΕΕ και (ΕΕ) 2015/2060, β) των Οδηγιών
2014/86/ΕΕ και 2015/121/ΕΕ, γ) της Οδηγίας 2013/61/ΕΕ και
άλλες διατάξεις, σελ. 6774

γ) Οι Υπουργοί Εθνικής  Άµυνας, Οικονοµικών, Εξωτερι-
κών, Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης και ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκ-
ρότησης κατέθεσαν στις 15-3-2016 σχέδιο νόµου: «Κύρωση
του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουργείου της
Εθνικής  Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουρ-
γείου  Άµυνας της Κυπριακής Δηµοκρατίας στους τοµείς
Υποδοµής και Περιβάλλοντος/ Ενέργειας», σελ. 6774

δ) Οι Υπουργοί Εθνικής  Άµυνας, Οικονοµικών, Εξωτερικών
και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων
κατέθεσαν στις 15-3-2016 σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµ-
φωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Κορέας για την
αµοιβαία προστασία διαβαθµισµένων στρατιωτικών πληρο-
φοριών», σελ. 6774

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 6773-6785

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 6776, 6778, 6781

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 6781
ΔΕΛΗΣ Ι. , σελ.6782, 6783
ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ Α. , σελ. 6777, 6778
ΔΡΙΤΣΑΣ Θ. , σελ. 6784
ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ Γ. , σελ. 6774, 6775
ΚΕΦΑΛΙΔΟΥ Χ. , σελ. 6776, 6777
ΚΟΥΖΗΛΟΣ Ν. , σελ. 6784
ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Θ. , 

σελ. 6780, 6781
ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ Γ. , σελ. 6779, 6780
ΜΠΑΛΤΑΣ Α. , σελ. 6776, 6777, 6778, 6779
ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ Π. , σελ. 6775
ΣΤΑΘΑΚΗΣ Γ. , σελ. 6779, 6780, 6782, 6783

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ �]Α’

Πέµπτη 17 Μαρτίου 2016 (πρωί)



Αθήνα, σήµερα στις 17 Μαρτίου 2016, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.38’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο των επικαί-
ρων ερωτήσεων της Παρασκευής 18 Μαρτίου 2016, το οποίο έχει
ως εξής:

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 654/15-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λακωνίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Σταύ-
ρου Αραχωβίτη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την ανάκτηση από το ελληνικό δηµόσιο
απευθείας από τους Έλληνες αγρότες των κρατικών ενισχύσεων
ύψους 421 εκατοµµυρίων ευρώ της περιόδου 2008-2009 µετά
από την απόφαση του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου της 8ης Μαρτίου
2016.

2. Η µε αριθµό 652/11-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Πειραιώς της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Κατσαφά-
δου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρό-
τησης, σχετικά µε τον ρόλο των ΜΚΟ για την αντιµετώπιση του
προσφυγικού και µεταναστευτικού προβλήµατος.

3. Η µε αριθµό 657/15-3-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Αττικής της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ
κυρίας Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε το σχέδιο αντιµετώπισης των υγειονοµικών
αναγκών των προσφύγων στην Ειδοµένη.

4. Η µε αριθµό 669/15-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, σχετικά µε τις µονάδες παραγωγής ενέργειας από βιοµάζα
στο Δήµο Γόρτυνας στο Ηράκλειο Κρήτης.

5. Η µε αριθµό 666/15-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
καθυστέρηση της διαδικασίας του εργόσηµου των παράτυπα
διαµενόντων πολιτών τρίτων χωρών στην αγροτική οικονοµία.

6. Η µε αριθµό 662/15-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λαρίσης της Ένωσης Κεντρώων κ. Γεωργίου Κατσιαντώνη προς
τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού, σχετικά µε
τη στασιµότητα στις προοπτικές ανάπτυξης του ιατρικού τουρι-
σµού στην Ελλάδα.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 655/15-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξανδρου Τριανταφυλλίδη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στη διαδικασία
αδειοδότησης νέας γενιάς φορολογικών µηχανισµών και τη µο-
ναδικότητα διασύνδεσης ταξίµετρου µε συγκεκριµένο φορολο-
γικό ηλεκτρονικό µηχανισµό.

2. Η µε αριθµό 653/11-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Μαγνησίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Μπουκώρου προς
τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε το Μετοχικό Ταµείο Αε-
ροπορίας.

3. Η µε αριθµό 651/11-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ
κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων, σχετικά µε την ολοκλήρωση του οδικού
έργου «Ηράκλειο – Μεσαρά».

4. Η µε αριθµό 667/15-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τον ΕΝΦΙΑ οικοδο-
µικών συνεταιρισµών.

5. Η µε αριθµό 663/15-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Αχαΐας κ. Νικολάου Νικολόπουλου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη συµµετοχή Έλληνα επιχει-
ρηµατία στην αύξηση µετοχικού κεφαλαίου ελληνικού τηλεοπτι-
κού καναλιού και την καθυστέρηση των δανείων που έχουν
χορηγηθεί στην εταιρεία «ΠΗΓΑΣΟΣ Α.Ε.».

6. Η µε αριθµό 593/29-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ
κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, σχετικά µε τα συµπληρωµατικά έργα του
φράγµατος Μπραµιανών Ιεράπετρας.

7. Η µε αριθµό 613/3-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ευβοίας του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Μίχου
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την καταστροφή του αλιεύµατος από τις βιντζότρατες.

8. Η µε αριθµό 628/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αττικής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μαυρουδή Βορίδη προς τον
Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
«απαγόρευση της οµιλίας του Μητροπολίτη Λαυρεωτικής και Με-
σογαίας κ. Νικολάου στο 15ο Ενιαίο Λύκειο Θεσσαλονίκης».

9. Η µε αριθµό 626/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ
κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και
Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τα προβλήµατα που
έχουν δηµιουργηθεί στη λειτουργία όλων των κοινωνικών δοµών
και άλλων υπηρεσιών των δήµων όλης της χώρας.
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10. Η µε αριθµό 633/8-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη
χορήγηση αποζηµίωσης στους υπαλλήλους που µετέχουν στην
οργάνωση, υποστήριξη και διεξαγωγή των δοκιµασιών προσόν-
των και συµπεριφοράς των υποψηφίων οδηγών.

11. Η µε αριθµό 634/8-3-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Καρδίτσας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Χρυσούλας Κατσαβριά- Σιωροπούλου προς τον Υπουργό Εσω-
τερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την επανα-
λειτουργία της Σχολής Αστυφυλάκων και τη µεταστέγαση της
Διεύθυνσης Αστυνοµίας Καρδίτσας.

12. Η µε αριθµό 629/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστασίου Δηµοσχάκη προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την
αποπεράτωση του ελληνικού σχολείου του Μονάχου.

13. Η µε αριθµό 632/8-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Αθανασίου Παπαχριστό-
πουλου προς τον Υπουργό Επικρατείας, σχετικά µε τη λήψη µέ-
τρων για την αµερόληπτη διεξαγωγή των δηµοσκοπήσεων.

14. Η µε αριθµό 630/8-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Αχαΐας κ. Νικολάου Νικολόπουλου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το ύψος των καθυστερούµε-
νων δανείων που έχουν χορηγηθεί στην εταιρεία «ΠΗΓΑΣΟΣ».

15. Η µε αριθµό 602/1-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Δωδεκανήσου της Δηµο-
κρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Δηµητρίου Κρεµα-
στινού προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την αθρόα
αποβίβαση προσφύγων – µη νόµιµων µεταναστών στο Καστελό-
ριζο.

16. Η µε αριθµό 594/29-2-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Σερρών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φωτεινής Αραµπατζή προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το σχέδιο συγχώνευσης – κα-
τάργησης µονάδων της Πρωτοβάθµιας Φροντίδας Υγείας.

17. Η µε αριθµό 595/29-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Μαγνησίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Μπουκώ-
ρου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρό-
τησης, σχετικά µε τη µίσθωση ελικοπτέρων δασοπυρόσβεσης.

18. Η µε αριθµό 573/23-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχετικά µε την
ανάγκη πληρέστερης ενηµέρωσης στους πελάτες της ΔΕΗ για
τις δυνατότητες και την προστασία που παρέχεται στις ευαίσθη-
τες κοινωνικές οµάδες.

ΑΝΑΦΟΡΕΣ -ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 2828/1-2-2016 ερώτηση της Βουλευτού Β’ Αθη-
νών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Χαρούλας Κα-
φαντάρη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας,
σχετικά µε τη θέσπιση διακριτού ορίου για το εξασθενές χρώµιο
στο πόσιµο νερό.

2. Η µε αριθµό 2808/193/1-2-2016 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Ηρακλείου της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την υπόθεση της µικρής Μελίνας
στο Βενιζέλειο Νοσοκοµείο Ηρακλείου.

3. Η µε αριθµό 305/15-10-2015 ερώτηση του ανεξάρτητου
Βουλευτή Αχαΐας κ. Νικολάου Νικολόπουλου προς τον Υπουργό
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την ανάγκη για λήψη νοµοθετικής πρωτοβουλίας της
Κυβέρνησης για τα συνταξιοδοτικά και προνοιακά θέµατα των
ΑΜΕΑ.

Πριν περάσουµε στη συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων, επι-
τρέψτε µου να κάνω δύο ανακοινώσεις προς το Σώµα.

Οι Υπουργοί Πολιτισµού και Αθλητισµού και Οικονοµικών, οι
Αναπληρωτές Υπουργοί Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρό-
τησης και Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού και ο Υφυπουρ-
γός Πολιτισµού και Αθλητισµού κατέθεσαν στις 15-3-2016 σχέδιο
νόµου: «Αναγκαίες ρυθµίσεις για την εναρµόνιση της ελληνικής
νοµοθεσίας µε το νέο Κώδικα Αντιντόπινγκ του Παγκόσµιου Ορ-
γανισµού Αντιντόπινγκ και άλλες διατάξεις».

Το ως άνω σχέδιο νόµου έχει χαρακτηριστεί από την Κυβέρ-
νηση ως κατεπείγον. Έχει παραπεµφθεί στην αρµόδια Διαρκή
Επιτροπή.

Οι Υπουργοί Εθνικής Άµυνας, Οικονοµικών, Εξωτερικών και Δι-
καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κατέθεσαν
στις 15-3-2016 σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης της Δηµοκρατίας της Κορέας για την αµοιβαία προστασία
διαβαθµισµένων στρατιωτικών πληροφοριών».

Οι Υπουργοί Εθνικής Άµυνας, Οικονοµικών, Εξωτερικών, Εσω-
τερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης και ο Αναπληρωτής
Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης κατέθε-
σαν στις 15-3-2016 σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Συ-
νεργασίας µεταξύ του Υπουργείου της Εθνικής Άµυνας της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της Κυπρια-
κής Δηµοκρατίας στους τοµείς Υποδοµής και Περιβάλλοντος/
Ενέργειας».

Οι Υπουργοί Οικονοµικών Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων και οι Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών
κατέθεσαν στις 15-3-2016 σχέδιο νόµου: «Προσαρµογή της ελ-
ληνικής νοµοθεσίας τις διατάξεις: α) των Οδηγιών 2014/107/ΕΕ
και (ΕΕ) 2015/2060, β) των Οδηγιών 2014/86/ΕΕ και 2015/121/ΕΕ,
γ) της Οδηγίας 2013/61/ΕΕ και άλλες διατάξεις.

Όλα τα παραπάνω παραπέµπονται στις αρµόδιες Διαρκείς Επι-
τροπές. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 636/9-3-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή Κοζάνης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου
Κασαπίδη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, σχε-
τικά µε την καθυστέρηση έγκρισης αιτηµάτων για την ίδρυση Πε-
ριοχών Οργανωµένης Ανάπτυξης Υδατοκαλλιεργειών.

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Παναγιώτης Σκουρλέτης.
Κύριε Κασαπίδη, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, το θέµα που θέτω υπ’ όψιν σας αφορά σε έναν

από τους πιο δυναµικούς κλάδους της εθνικής µας οικονοµίας,
τον δεύτερο δυναµικότερο κλάδο της αγροτικής µας οικονοµίας
ως προς την εξωστρέφεια, δεδοµένου ότι οι εξαγωγές των προ-
ϊόντων που παράγονται στον κλάδο των ιχθυοκαλλιεργειών κάθε
χρόνο είναι είτε στην πρώτη είτε στη δεύτερη θέση µαζί µε τα
προϊόντα του ελαιοκοµικού τοµέα.

Αυτό συνεπάγεται αρκετές χιλιάδες θέσεις εργασίας. Όλος
αυτός ο παραγόµενος πλούτος µεταφράζεται σε θέσεις εργα-
σίας, κυρίως στις νησιωτικές και παραθαλάσσιες περιοχές της
χώρας µας, όπου µαζί µε τον τουρισµό είναι µια δραστηριότητα
που ανακουφίζει τον τοπικό πληθυσµό.

Ωστόσο, παρ’ όλο που έχει αναγνωριστεί η προσφορά αυτού
του κλάδου, όχι µόνο στο εσωτερικό της χώρας αλλά και διεθνώς
–πολλοί οίκοι του εξωτερικού εδώ και χρόνια έχουν αναγνωρίσει
µε δικές τους µελέτες τη δυναµική του κλάδου αυτού- εµείς, ως
χώρα, τα τελευταία χρόνια συνειδητοποιήσαµε το περιεχόµενο
του κλάδου αυτού.

Η πολιτεία έχει προχωρήσει στην έκδοση του χωροταξικού
σχεδιασµού που ήταν ένα πάγιο αίτηµα των ανθρώπων του κλά-
δου. Ωστόσο, µετά από την έγκριση το 2011 του ειδικού πλαισίου
χωροταξικού σχεδιασµού και αειφόρου ανάπτυξης για τις υδα-
τοκαλλιέργειες, όπως ακριβώς λέγεται αυτό το πλαίσιο για το
χωροταξικό σχεδιασµό, όπου προσδιορίζεται που ακριβώς πρέ-
πει να γίνουν οργανωµένες περιοχές ανάπτυξης υδατοκαλλιερ-
γειών, η περαιτέρω αυτή έγκριση των αδειών για την ίδρυση
αυτών των περιοχών έχει κολλήσει.

Όπως και οι προηγούµενες κυβερνήσεις, έτσι και η σηµερινή,
εδώ και έναν χρόνο, δεν έχει προχωρήσει στην έγκριση αυτών
των αδειών ώστε οι επιχειρήσεις που είναι σε αυτές τις περιοχές,
να επεκτείνουν τις δραστηριότητες µε όλα τα οφέλη που προ-
ανέφερα.

Ποιες είναι, λοιπόν, οι προθέσεις σας, κύριε Υπουργέ, ως προς
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την έκδοση αυτών των αδειών, αρχής γενοµένης από αυτήν που
είναι πιο ώριµη και σας θέτω υπ’ όψιν σας στο ερώτηµα, της πε-
ριοχής του βορείου και νοτίου Ευβοϊκού Κόλπου;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.

Σκουρλέτης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλ-

λοντος και Ενέργειας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι απολύτως σωστή η επισήµανσή σας, κύριε Κασαπίδη, ότι

ο κλάδος των υδατοκαλλιεργειών έχει µία ιδιαίτερη δυναµική και
αποτελεσµατικότητα στην ελληνική οικονοµία. Τα τελευταία χρό-
νια είµαστε στην πρώτη θέση, σε σχέση µε τις υπόλοιπες ευρω-
παϊκές χώρες, και αυτό οφείλεται, βέβαια, όχι µόνο σε αυτούς οι
οποίοι έχουν επενδύσει σε αυτόν τον κλάδο, αλλά κυρίως στη
φυσική προίκα που διαθέτει η χώρα µας, καθαρά νερά και κα-
τάλληλες θερµοκρασίες που ευνοούν την ανάπτυξη αυτού του
κλάδου.

Βεβαίως, για να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους, και σε
αυτόν τον τοµέα είµαστε αντιµέτωποι µε µία διαχρονική ιστορική
καθυστέρηση να οριοθετηθούν εκείνες οι περιοχές που θα προ-
βλέπονται αυτού του είδους οι επενδύσεις και οι χρήσεις.

Αυτό το αντιµετωπίζουµε σε όλους τους τοµείς των επενδυτι-
κών δραστηριοτήτων στη χώρα και έτσι είµαστε αναγκασµένοι
κάθε φορά να ξεκινάµε από την αρχή ή να βρισκόµαστε µπροστά
σε µια κατάσταση όπου τα πράγµατα δεν έχουν πάρει τον δρόµο
τους, δεν είναι χωροθετηµένα και διευθετηµένα.

Σε σχέση µε τη συγκεκριµένη περίπτωση που αναφέρετε,
πράγµατι υπήρξε µία κατάθεση αίτησης στη Διεύθυνση Χωρικού
Σχεδιασµού του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας στις
30-6-2011. Και από εκεί αρχίζει το πολύ µεγάλο ταξίδι αυτής της
υπόθεσης, έτσι ώστε να διευθετηθεί το θέµα της οριοθέτησης
και του χαρακτηρισµού στη συγκεκριµένη περιοχή του βορείου
και νοτίου Ευβοϊκού Κόλπου και διαύλου Ωρέων, ακριβώς αυτή
η περιοχή της ΠΟΑΥ, δηλαδή της Περιοχής Ολοκληρωµένης
Ανάπτυξης Υδατοκαλλιεργειών.

Ποια ήταν τα βήµατα που ακολούθησαν αµέσως µετά; Η Διεύ-
θυνση Χωρικού Σχεδιασµού διαβίβασε, όπως προβλέπεται και
σωστά, το θέµα στη ΔΙΠΑ, τη Διεύθυνση Περιβαλλοντικής Αδει-
οδότησης. Τον Αύγουστο του 2012 ξεκίνησε η απαραίτητη δια-
βούλευση για τη ΣΜΠΕ, τη Στρατηγική Μελέτη Περιβαλλοντικών
Επιπτώσεων. Τι έγινε από εκεί και έπειτα;

Από τότε και στο διάστηµα από τον Σεπτέµβριο του 2014 µέχρι
το 2015 διαβιβάστηκαν εννέα έγγραφα προς τη Διεύθυνση Χω-
ρικού Σχεδιασµού σχετικά µε τη διαβούλευση. Παράλληλα, όµως
-και πολύ σωστά-, τρέχει η διαδικασία αναθεώρησης του περι-
φερειακού σχεδιασµού και για τη Στερεά Ελλάδα, ο οποίος πρέ-
πει προφανώς να είναι συµβατός µε τον εθνικό σχεδιασµό.

Υπήρξαν, λοιπόν, συζητήσεις και στο περιφερειακό συµβούλιο
της Στερεάς Ελλάδας όπου εκεί, κατά τη συζήτηση του περιφε-
ρειακού πλαισίου χωροταξικού σχεδιασµού, υπήρξαν αντιρρή-
σεις από εκπροσώπους των δήµων και των δηµάρχων σε σχέση
µε τη συγκεκριµένη περιοχή και τη χωροθέτηση της ΠΟΑΥ στην
οποία αναφέρεστε.

Είχαν ζητήσει και έγινε µια συνάντηση στο Υπουργείο στις 26
Οκτωβρίου 2015, έτσι ώστε να ενσωµατωθούν οι παρατηρήσεις
του περιφερειακού συµβουλίου από τη Διεύθυνση Χωρικού Σχε-
διασµού και αυτές όλες οι παρατηρήσεις έχουν προωθηθεί προς
τον αρµόδιο φορέα που έκανε την αίτηση για τη χωροθέτηση της
ΠΟΑΥ. Αναµένουµε αυτήν τη στιγµή τις απαντήσεις του, έτσι
ώστε να κλείσει, εν πάση περιπτώσει, µε τον καλύτερο δυνατό
τρόπο αυτή η υπόθεση.

Επαναλαµβάνω, όµως, και τελειώνω, ότι δυστυχώς αυτές τις
διαχρονικές καθυστερήσεις τις βλέπουµε διαρκώς. Τα θέµατα
πλέον θα αντιµετωπίζονται µε έναν πολύ πιο αποτελεσµατικό και
σύντοµο τρόπο, όταν θα ολοκληρωθούν –και νοµίζω ότι βρισκό-
µαστε προς το τέλος αυτής της περιόδου- όλα αυτά τα ζητήµατα
που έχουν να κάνουν µε τον χωρικό σχεδιασµό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κύριε Κασαπίδη, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι έτσι, όπως τα λέτε, η περιγραφή των γε-

γονότων που ακολούθησαν µετά το 2011. Ωστόσο, αυτό που θα
ήθελα να επισηµάνω είναι το εξής:

Το 2014 κατατέθηκε από τη χώρα µας στην Κοµισιόν το πο-
λυετές Εθνικό Στρατηγικό Σχέδιο για την ανάπτυξη των υδατο-
καλλιεργειών στην Ελλάδα από το 2014 µέχρι το 2020. Σύµφωνα
µε αυτό το σχέδιο εγκρίθηκε και το Επιχειρησιακό Πρόγραµµα
της Αλιείας από την Ευρωπαϊκή Ένωση προς τη χώρα µας το
οποίο περιέχει περίπου ένα ποσό της τάξεως των 500 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ για ανάλογες επενδύσεις σε επιλέξιµες δράσεις που
αφορούν τον κλάδο της αλιείας. Μέσα σε αυτές τις δραστηριό-
τητες υπάγεται και η δράση µε επενδύσεις στις υδατοκαλλιέρ-
γειες, µε ένα ποσό περίπου 90 εκατοµµυρίων ευρώ εθνική και
ευρωπαϊκή συµµετοχή, που σηµαίνει ότι µε τη µόχλευση θα προ-
κύψουν άλλα τόσα χρήµατα για επενδύσεις στον κλάδο περίπου
140-150 εκατοµµύρια ευρώ.

Αναγκαία προϋπόθεση για την έγκριση του Επιχειρησιακού
Προγράµµατος της Αλιείας ήταν η έγκριση αυτού του σχεδίου,
κύριε Υπουργέ. Αυτό το σχέδιο προβλέπει όλα αυτά που προ-
αναφέρατε, ότι έπρεπε ήδη να είχαν λήξει µε την έγκριση. Κατα-
λαβαίνετε ότι είµαστε εκπρόθεσµοι και εκτεθειµένοι.

Εφόσον δεν επιλυθούν αυτά τα προβλήµατα άµεσα, δεν πρό-
κειται να ξεκινήσει «να τρέχει» το επιχειρησιακό της αλιείας και
να γίνεται η εκταµίευση αυτών των κονδυλίων. Καταλαβαίνετε ότι
σε µια περίοδο που έχουµε ανάγκη όχι µόνο τα δανεικά, τέλος
πάντων, αλλά και αυτά που µας δίνουν για επενδύσεις -που είναι
δύσκολο να βρούµε άλλους πόρους- εµείς χρονοτριβούµε.

Πέραν τούτου, υπάρχει και η πρόσθετη καθυστέρηση, που εί-
πατε, µε την εµπλοκή µε τον περιφερειακό σχεδιασµό, όπου και
εκεί ωφεληµένοι θα βγουν οι άνθρωποι της περιφέρειας µέσα
από αυτό το Επιχειρησιακό Πρόγραµµα της Αλιείας.

Εάν, λοιπόν, εσείς, ως Υπουργείο, δεν σπεύσετε γρήγορα να
λύσετε αυτό το πρόβληµα, ώστε να ξεκινήσει και η εκταµίευση -
όχι µόνο η αποκατάσταση της ηρεµίας- και να δηµιουργηθείαυτό
το επενδυτικό περιβάλλον για να προχωρήσουµε σε αυτές τις
επενδύσεις, στη χώρα δεν θα εισρεύσουν αυτά τα χρήµατα, πρώ-
τον.

Δεύτερον, αυτός είναι δυναµικός κλάδος, όπως είπατε και
εσείς και αξίζει να πούµε ότι η χώρα µας είναι η πρώτη στον
κόσµο στην παραγωγή τσιπούρας και λαβρακιού. Επίσης, ως
προς τον σχεδιασµό που έχει ο Σύνδεσµος των Θαλασσοκαλ-
λιεργητών για διπλασιασµό του όγκου της παραγωγής µέσα στην
επόµενη δεκαπενταετία, εάν δεν ξεκινήσει µε γοργούς ρυθµούς,
κύριε Υπουργέ, φοβάµαι ότι θα βγούµε εκτεθειµένοι -ως χώρα
και εσείς, ως Υπουργείο και οι άνθρωποι που εµπλέκονται σε
αυτόν τον κλάδο-, µε αποτέλεσµα να τον υπονοµεύουµε ουσια-
στικά χωρίς τη θέλησή µας. Δεν καταλογίζω ευθύνες σε εσάς,
απλώς αυτή η χρονοτριβή θα δηµιουργήσει αυτό το πρόβληµα
και δυστυχώς, ενώ έχουµε έναν πολύ δυναµικό κλάδο, θα λέµε
µετά από χρόνια ότι, αν είχαµε τρέξει πολύ πιο γρήγορα τις δια-
δικασίες, θα τα είχαµε αποφύγει.

Γι’ αυτό, τώρα είναι η ώρα, κύριε Υπουργέ, εσείς να δώσετε
αυτήν τη λύση. Καταλαβαίνετε, έτσι όπως µας είπατε -και το
νιώθω και εγώ ότι θέλετε- ότι πρέπει εσείς να βρείτε τον τρόπο
να το αποµπλέξετε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Κασαπίδη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΠΑΝΟΣ) ΣΚΟΥΡΛΕΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλ-

λοντος και Ενέργειας): Κύριε Πρόεδρε, θα είµαι αρκετά σύντο-
µος, διότι υπάρχει µια κοινή οπτική απέναντι στο συγκεκριµένο
ζήτηµα, αλλά θέλω να κρατήσουµε -πέρα από την αναλυτική ανα-
φορά σε ό,τι έγινε, διότι καλό είναι να το γνωρίζουµε αυτό για να
βελτιωνόµαστε και να αποφεύγουµε να επαναλαµβάνουµε τα ίδια
λάθη- ότι τον Οκτώβριο, µέσα σε διάστηµα τεσσάρων ηµερών,
έγιναν δύο πολύ κρίσιµα πράγµατα από το Υπουργείο. Το πρώτο
ήταν η σύσκεψη που ζητήθηκε από το Περιφερειακό Συµβούλιο
στις 22-10-2015 και το δεύτερο, η σύσκεψη στις 26 Οκτωβρίου -
ενώ στις 22 Οκτωβρίου είχε γίνει η συνεδρίαση- του Περιφερει-
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ακού Συµβουλίου και από εκεί και πέρα, η αποστολή στον Αρµό-
διο Φορέα Διαχείρισης Ευβοϊκού Ανώνυµος Εταιρεία Ανάπτυξης
Υδατοκαλλιεργειών ότι περιµένουµε πλέον από αυτόν να µας
φέρει τις τελικές του απόψεις. Αυτά είναι αναγκαία βήµατα που
κάνουµε.

Να γνωρίζεται, πάντως, ότι -όπως αντιλαµβάνεσθε και εσείς-
για το Υπουργείο αποτελεί προτεραιότητα υψίστης σηµασίας το
να προχωρήσουν όλα τα αναγκαία βήµατα προς αυτήν την κα-
τεύθυνση και κυρίως, επαναλαµβάνω, να µην αντιµετωπίζουµε
κατά περίπτωση το θέµα της διαµόρφωσης του θεσµικού πλαι-
σίου. Όταν, λοιπόν, κατορθώσουµε και έχουµε ένα σταθερό,
σαφές, θεσµικό πλαίσιο, τότε αυτά τα πράγµατα θα τρέχουν από
µόνα τους.

Δυστυχώς, όλα αυτά στις υπόλοιπες ευρωπαϊκές χώρες, οι
οποίες είναι και χώρες της αναφοράς µας, είναι λυµένα εδώ και
δεκαετίες. Στην Ελλάδα αυτά δεν λύνονται. Δεν λύθηκαν λόγω
πολιτικών ευθυνών και λόγω του τρόπου ανάπτυξης του νεοελ-
ληνικού κράτους. Ακριβώς αυτή η ασάφεια αποτέλεσε και την
αιτία δηµιουργίας εστιών διαφθοράς. Δηµιούργησε και ένα αλι-
σβερίσι ανάµεσα στους ενδιαφερόµενους επενδυτές και την πο-
λιτεία, όπου υπήρξαν όλα αυτά τα φαινόµενα κατά καιρούς, τα
οποία εµείς θέλουµε να αντιµετωπίσουµε µε έναν αποτελεσµα-
τικό τρόπο.

Κρατώ, λοιπόν και τη δική σας παραίνεση και προτροπή να
µπορέσουµε να είµαστε αποτελεσµατικοί και σαφείς, έτσι ώστε
πράγµατι να διαµορφώσουµε αυτό το νέο σταθερό θεσµικό πλαί-
σιο που θα µπορέσει να δώσει σχεδόν ολοκληρωτική απάντηση
–γιατί πάντοτε προκύπτουν ζητήµατα αναθεώρησης των θεσµι-
κών πλαισίων- προκειµένου να µπορέσουµε να λειτουργούµε,
όπως απαιτείται µε βάση τις αναγκαιότητες της ελληνικής οικο-
νοµίας στο συγκεκριµένο κλάδο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν προχωρήσουµε στην επό-

µενη επίκαιρη ερώτηση, θα ήθελα να πληροφορήσω το Σώµα ότι
στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν οκτώ επίκαιρες ερω-
τήσεις, ενώ έχουν διαγραφεί δεκαεπτά. Συγκεκριµένα, από τις
δεκαεπτά, οι πέντε δεν θα συζητηθούν λόγω αναρµοδιότητας
του αντίστοιχου Υπουργείου στο οποίο τέθηκε η ερώτηση, οι δύο
δεν θα συζητηθούν λόγω κωλύµατος του επερωτώντος Βου-
λευτή και οι δύο επίσης δεν θα συζητηθούν λόγω απουσίας των
αρµόδιων Υπουργών στο εξωτερικό.

Πιο συγκεκριµένα, η µε αριθµό 645/11-3-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Καρδίτσας του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Χρυσούλας Κατσαβριά -
Σιωροπούλου προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και
Τουρισµού, σχετικά µε την ένταξη στο νέο ΕΣΠΑ του έργου απο-
κατάστασης του κτηρίου της Παλαιάς Ηλεκτρικής Εταιρείας του
Δήµου Καρδίτσας, δεν θα συζητηθεί λόγω αναρµοδιότητας.

Επίσης, η µε αριθµό 641/10-3-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βα-
σιλείου Κόκκαλη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη χορήγηση
εφάπαξ οικονοµικής ενίσχυσης ύψους 1.000 ευρώ ανά εργαζό-
µενο της εταιρίας «ΣΟΥΠΕΡ ΜΑΡΚΕΤ ΛΑΡΙΣΑ ΑΒΕΕ», όπως και
η µε αριθµό 586/29-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου
του ιδίου Βουλευτή των Ανεξαρτήτων Ελλήνων προς τον Υπουρ-
γό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις µετα-
θέσεις των εκπαιδευτικών ειδικοτήτων της πρωτοβάθµιας εκπαί-
δευσης, δεν θα συζητηθούν λόγω κωλύµατος του ερωτώντος
Βουλευτή.

Η µε αριθµό 637/9-3-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου
της Βουλευτού Σερρών της Νέας Δηµοκρατίας κυρίας Φωτεινής
Αραµπατζή προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Του-
ρισµού, σχετικά µε τη λήψη µέτρων θωράκισης της τρέχουσας
τουριστικής περιόδου που δοκιµάζεται λόγω της προσφυγικής –
µεταναστευτικής κρίσης, δεν θα συζητηθεί λόγω απουσίας του
αρµόδιου Υπουργού στο εξωτερικό.

Επίσης, η µε αριθµό 647/11-3-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας της Δηµοκρατικής Συµπαρά-

ταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ. Θεόδωρου Παπαθεοδώρου προς τον
Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά
µε την έλλειψη στρατηγικού σχεδιασµού για την αντιµετώπιση
του προσφυγικού, τις καθυστερήσεις στην εκταµίευση ευρωπαϊ-
κών πόρων και τη µη εφαρµογή του νόµου για τη χορήγηση ελ-
ληνικής ιθαγένειας, δεν θα συζητηθεί λόγω απουσίας του αρµό-
διου Υπουργού στο εξωτερικό.

Επίσης, δεν θα συζητηθεί η µε αριθµό 545/15-2-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθηνών του Λαϊκού
Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Ελένης Ζαρούλια προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα λειτουργίας στο ΕΚΑΒ.

Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τέταρτης µε αριθµό 644/10-
3-2016 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου της Βουλευτού Δρά-
µας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ κ. Χα-
ράς Κεφαλίδου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού,
σχετικά µε δηµοσιεύµατα για τη συστέγαση του Ιδρύµατος «ΜΕ-
ΛΙΝΑ ΜΕΡΚΟΥΡΗ» µε υπηρεσία του Υπουργείου Πολιτισµού.

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Αριστείδης Μπαλτάς.
Ορίστε, κυρία Κεφαλίδου, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία

σας.
ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, την προηγούµενη εβδοµάδα, στις 10 Μαρτίου,

είδε το φως της δηµοσιότητας τόσο σε site, όσο και σε εφηµερί-
δες, είδηση περί εξώσεως ή πιθανής συστέγασης του Ιδρύµατος
«ΜΕΛΙΝΑ ΜΕΡΚΟΥΡΗ» από το χώρο που εδώ και πάρα πολλά
χρόνια βρίσκεται –συγκεκριµένα µετά το θάνατο της Μελίνας και
µε πρωτοβουλία του Ζυλ Ντασέν- στην οδό Πολυγνώτου 9-11
στην Πλάκα.

Όπως καταλαβαίνετε, είναι µία είδηση που µας θορύβησε
όλους. Πολύ περισσότερο ως αρµόδια του τοµέα πολιτισµού της
Δηµοκρατικής Συµπαράταξης, και µε το βάρος της ευθύνης που
κληροδότησε σε όλους µας η Μελίνα Μερκούρη στον αγώνα και
το έργο της σε ολόκληρη την Ελλάδα. Γι’ αυτόν τον λόγο, άµεσα
προχωρήσαµε στην κατάθεση της επίκαιρης ερώτησης.

Το ίδρυµα είναι αυτοχρηµατοδοτούµενο, στεγάζεται στην
Πλάκα µετά από µία υπουργική απόφαση του τότε Υπουργού
Βαγγέλη Βενιζέλου. Ξέρουµε ότι οι υπηρεσίες που προσφέρει
στο χώρο του πολιτισµού, σε ό,τι αφορά τον ελληνικό πολιτισµό
και τη διάδοσή του, είναι τεράστιες. Ξέρουµε, επίσης, ότι και το
ίδρυµα έχει µία σειρά πολυσχιδών δραστηριοτήτων. Θα ανα-
φέρω επιλεκτικά ότι πρωτοστατεί στη διεκδίκηση των γλυπτών
του Παρθενώνα, ότι δίνει υποτροφίες σε φοιτητές για να προχω-
ρήσουν στη διδακτορική τους διατριβή. Παρέχει πρόσβαση σε
φοιτητές στο περίφηµο Αρχείο Μελίνας Μερκούρη – Ζυλ Ντασέν
και συνεργάζεται µε ξένα πανεπιστήµια. Φυσικά, είναι πολύ γνω-
στό για την απονοµή του ετήσιου βραβείου «Μελίνα Μερκούρη»
σε νέες ηθοποιούς.

Όπως καταλαβαίνετε, λοιπόν, η είδηση έπεσε ως κεραυνός εν
αιθρία και δεν µπορούσε να αφήσει κανέναν αδρανή.

Την επόµενη µέρα, στις 11 Μαρτίου, µε χαρά διαπιστώσαµε
ότι υπήρχε πάλι στον Τύπο µία διάψευση τόσο από το διοικητικό
συµβούλιο του ιδρύµατος όσο και δική σας, αυτό θα µας το πείτε
εσείς σήµερα.

Εποµένως, η ερώτηση εξακολουθεί να παραµένει επίκαιρη,
διότι µας δίνει τη δυνατότητα να ακούσουµε από τα πλέον επί-
σηµα χείλη, του Υπουργού Πολιτισµού, ότι κάτι τέτοιο δεν ήταν,
δεν είναι και δεν πρόκειται να είναι στους σκοπούς του Υπουρ-
γείου σας. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κ. Κεφαλίδου.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-

σµού): Στο γραπτό κείµενο της ερώτησής σας υπάρχουν -δεν
φταίτε εσείς προφανώς- ψεύδη, όπως, «αποφάσισε, µε έγγραφο
που κοινοποιήθηκε στο ίδρυµα, να ζητήσει τη συστέγαση…»,
κ.λπ.. Αυτά είναι απολύτως ψευδή. Δείχνουν µε ποια µορφή λει-
τουργεί µερίδα του Τύπου, πώς παγιδεύει ενδεχοµένως Βουλευ-
τές και πολιτικές δυνάµεις και εκ του απολύτου µη όντος δη-
µιουργεί πρόβληµα.
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Ευτυχώς και το ίδρυµα διέψευσε την είδηση, όπως είπατε,
αλλά και εγώ σε προχθεσινή συνέντευξη Τύπου το είπα αναλυ-
τικά. Το επαναλαµβάνω, όµως, και εδώ.

Ποια είναι η πραγµατικότητα: Κάναµε µία συζήτηση µε τον κ.
Αργυρόπουλο, που ήρθε να µε δει για άλλα θέµατα. Συζητήσαµε
το θέµα του Ιδρύµατος «ΜΕΛΙΝΑ ΜΕΡΚΟΥΡΗ», µέσα στα υπό-
λοιπα που συζητήσαµε. Τον ρωτήσαµε, πολύ φιλικά και πολύ
άνετα, αν υπάρχει δυνατότητα να διατεθεί µέρος του κτηρίου για
να συστεγαστεί ενδεχοµένως η Εφορεία Κυκλάδων, γιατί το κτή-
ριο που στεγάζει το Ίδρυµα «ΜΕΛΙΝΑ ΜΕΡΚΟΥΡΗ» είναι µεγάλο,
ενώ το κτήριο όπου στεγάζεται η Εφορεία Κυκλάδων είναι πάρα
πολύ µικρό.

Ο κ. Αργυρόπουλος άκουσε µε πολύ καλή διάθεση το αίτηµα
αυτό. Δεν του ζητήσαµε τίποτα άλλο. Είπε ότι προφανώς θα το
συζητήσει µε το διοικητικό συµβούλιο και πως θα επανέλθουµε
σε µία επόµενη συζήτηση. Αυτή είναι η αλήθεια.

Το ότι από εκεί και πέρα βγήκε πως στείλαµε έγγραφο, πως
αποφασίσαµε, πως διατάξαµε, κ.ο.κ., να χτυπήσουµε - ω µη γέ-
νοιτο!- το Ίδρυµα «ΜΕΛΙΝΑ ΜΕΡΚΟΥΡΗ» είναι απολύτως ψευ-
δές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κυρία Κεφαλίδου, έχετε τον λόγο.
ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙΔΟΥ: Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι για

την ειλικρίνεια της δήλωσής σας, διότι τα δηµοσιεύµατα µπορεί
να το «φούσκωσαν», λέγοντας ότι υπάρχει ήδη απόφαση, που
κοινοποιήθηκε στο ίδρυµα, εσείς, όµως, λέτε ότι έγινε µια κου-
βέντα. Καπνός χωρίς φωτιά δεν υπάρχει.

Προφανώς το Υπουργείο προσπαθεί να στεγάσει την Εφορεία
Κυκλάδων.

Επιτρέψτε µου, λοιπόν, να σας πω ότι το Ίδρυµα «ΜΕΛΙΝΑ
ΜΕΡΚΟΥΡΗ» είναι ένα αυτοτελές ίδρυµα, στο οποίο δεν µπορεί
-η δική µας άποψη είναι αυτή και την καταθέτουµε σήµερα εδώ-
να συστεγάζεται κάτι άλλο. Έχει πολυσχιδή δράση. Ο ζωτικός
χώρος είναι πολύ σηµαντικός για τις δραστηριότητες του ιδρύ-
µατος.

Εποµένως, όποια σκέψη κι αν υπάρχει θα πρέπει να εξεταστεί
µε µεγαλύτερη γενναιοδωρία, διότι το ίδρυµα αυτό είναι ένας πο-
λιτιστικός χώρος όπου εκπέµπεται Ελλάδα, εκπέµπεται πολιτι-
σµός. Και αυτό γίνεται τα τελευταία χρόνια µε τον καλύτερο δυ-
νατό τρόπο.

Θέλω να πιστεύω, µε τα όσα µόλις είπατε, επικυρώνετε ότι το
Υπουργείο Πολιτισµού αντιµετωπίζει το Ίδρυµα «ΜΕΛΙΝΑ ΜΕΡ-
ΚΟΥΡΗ» και το έργο που επιτελεί µε τη σοβαρότητα που του αρ-
µόζει. Χαίροµαι, που ακούω από εσάς ότι η αυτή η προσπάθεια
του ιδρύµατος να είναι ένας ξεχωριστός πόλος διάδοσης του πο-
λιτισµού µας, θα συνεχίσει την παρουσία και την πορεία του, µε
την αναγνώριση και µε την αρωγή της επίσηµης πολιτείας.

Εµείς δεν θα σταµατήσουµε να παρακολουθούµε το θέµα,
όπως δεν θα σταµατήσουµε να παρακολουθούµε και τα θέµατα
που αφορούν συνολικά το Υπουργείο Πολιτισµού, που είναι από
τα πιο σηµαντικά Υπουργεία. Δυστυχώς σε αυτήν την κρίσιµη
εποχή για τη χώρα µας, εικόνες όπως αυτές της Ειδοµένης µόνο
πολιτισµό δεν εκπέµπουν. 

Εποµένως, χαίροµαι γιατί στο πλαίσιο του Κοινοβουλευτικού
Ελέγχου µπορούµε να προλάβουµε ατοπήµατα.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κυρία Κεφαλίδου.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για να δευτερολογήσετε.
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-

σµού): Κυρία συνάδελφε, χαίροµαι που θα παρακολουθείτε συ-
στηµατικά τις δραστηριότητες του Υπουργείου Πολιτισµού.
Είµαστε πάντοτε ανοικτοί σε καλόπιστη κριτική, όπως επίσης και
στο να µοιραστούµε κάποια προβλήµατα που έχουµε.

Για παράδειγµα, δεν έχω καµµία αντίρρηση για τα όσα είπατε
για το Ίδρυµα «ΜΕΛΙΝΑ ΜΕΡΚΟΥΡΗ» αυτό καθ’ αυτό. Από ό,τι
κατάλαβα, ήδη συστεγάζεται εκεί κάποια δραστηριότητα που
έχει σχέση, αν δεν κάνω λάθος, µε τον Καραγκιόζη. Επίσης, εί-
µαστε ανοικτοί και σε συστεγάσεις.

Ωστόσο, οφείλετε να µοιραστείτε µαζί µας το ζήτηµα που έχει

σχέση µε το ότι υπάρχουν χώροι οι οποίοι πρέπει να αξιοποι-
ηθούν. Υπάρχουν ανάγκες συστεγάσεων γενικότερα. Υπάρχουν
νοίκια τα οποία κάποιες φορές είναι υπέρογκα. Αυτά είναι απο-
τελέσµατα µιας πολιτικής αλόγιστης σπατάλης σε κτήρια, νοίκια
κ.ο.κ.. Με αυτήν την έννοια, δεν έχω καµµία αντίρρηση να συνερ-
γαστούµε για να αντιµετωπίσουµε και προβλήµατα τέτοιου
τύπου.

Απλώς, παρακαλώ πάρα πολύ, άλλη φορά που θα στηριχθείτε
σε κάποια είδηση, να ελέγξετε πρώτα την είδηση και να ρωτή-
σετε αρµοδίως τι γίνεται σε σχέση µε την είδηση, ώστε να έχει
νόηµα ο Κοινοβουλευτικός Έλεγχος και να µη στηρίζεται σε υπο-
βολιµαία δηµοσιεύµατα µερίδας του Τύπου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοι-
νώσω ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώ-
θηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής, πενήντα ένας µαθητές και µαθήτριες
και τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Γυµνάσιο Κουνου-
πιδιανών Χανίων (Α’ Τµήµα).

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι την Τρίτη
22 Μαρτίου 2016 και ώρα 19:00’ θα διεξαχθεί Προ Ηµερησίας
Διατάξεως Συζήτηση µε πρωτοβουλία του Πρωθυπουργού κ.
Αλέξη Τσίπρα σε επίπεδο Αρχηγών Κοµµάτων, σχετικά µε τις εξε-
λίξεις στο χώρο της δικαιοσύνης, σύµφωνα µε το άρθρο 143 του
Κανονισµού της Βουλής.

Επόµενη είναι η όγδοη µε αριθµό 566/22-2-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Έβρου της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Αναστασίου Δηµοσχάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού
και Αθλητισµού, σχετικά µε την ανάδειξη της «Νίκης της Σαµο-
θράκης» ως πανευρωπαϊκού συµβόλου.

Στην ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει ο Υπουρ-
γός κ. Μπαλτάς.

Ορίστε, κύριε Δηµοσχάκη, έχετε τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η

αξιοποίηση και ανάδειξη της πολιτιστικής µας κληρονοµιάς απο-
τελεί υποχρέωση µας στο πλαίσιο της διαφύλαξης της ταυτότη-
τάς µας, άρα και της υπόστασής µας ως έθνος και κράτος.

Αποτελεί, κύριε Υπουργέ, µεγάλη ευκαιρία να αναβαθµίσουµε
τουριστικά τον Έβρο και τη Σαµοθράκη, τη Θράκη, τη βόρεια Ελ-
λάδα, αλλά και να βελτιώσουµε σε δύσκολες ηµέρες, σε δύσκο-
λες πολιτικές περιόδους, την εικόνα της χώρας µας στο εξωτε-
ρικό και όχι µόνο.

Αναφορικά µε αυτήν την ευκαιρία, ήδη από τον Σεπτέµβριο του
2015 είχα προτείνει σε συνάντηση των πρώην και νυν Ευρωβου-
λευτών της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και πολιτευτών του Ευρω-
παϊκού Κοινοβουλίου, την προώθηση της υιοθέτησης της «Νίκης
της Σαµοθράκης» ως συµβόλου της νίκης των ευρωπαϊκών
ιδεών, αρχών και αξιών, απέναντι σε κάθε αναχρονιστική, ολο-
κληρωτική και σκοτεινή ιδεοληψία που κατά καιρούς επιχειρεί να
διεισδύσει στην Ευρώπη.

Επιπροσθέτως, µετά τα τραγικά γεγονότα του περασµένου
Νοεµβρίου στο Παρίσι, υπέβαλα τα συλλυπητήριά µου στον
Γάλλο Πρόεδρο µέσω επιστολής που παρέδωσα στην εδώ Γαλ-
λική Πρεσβεία και στην οποία περιλαµβάνονταν και η πρότασή
µου για τη «Νίκη της Σαµοθράκης».

Άλλωστε, πέραν όλων των άλλων, τον ελληνικό και γαλλικό λαό
συνδέει και το αριστούργηµα της «Νίκης της Σαµοθράκης», η
οποία κατοικοεδρεύει στο Μουσείο του Λούβρου και προέρχεται
από την ιδιαίτερη πατρίδα µου και εκλογική µου περιφέρεια, τον
Έβρο, και το πρώτο νησί της Ευρώπης από την ανατολή προς τη
δύση, τη Σαµοθράκη.

Η ιδέα αυτή έγινε αποδεκτή µε ενθουσιασµό από τους εδώ
αξιωµατούχους της Γαλλικής Πρεσβείας, οι οποίοι δήλωσαν ότι
θα προτείνουν κατ’ αρχάς περαιτέρω την υιοθέτηση της «Νίκης»
ως συµβόλου της ελληνογαλλικής φιλίας και συνεργασίας.
Θεωρώ πως πρόκειται για µία σηµαντική ευκαιρία για την ανά-
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δειξη της πολιτιστικής µας κληρονοµιάς, αλλά και τη βελτίωση
της εικόνας της χώρας µας στο εξωτερικό.

Επιστολές για το θέµα αυτό έχω αποστείλει στον Πρόεδρο της
Ελληνικής Δηµοκρατίας κ. Προκόπη Παυλόπουλο, στον Πρωθυ-
πουργό της χώρας κ. Αλέξη Τσίπρα, στον Πρόεδρο της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής κ. Γιούνκερ, στον Πρόεδρο του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου κ. Σουλτς.

Και φυσικά, κύριε Υπουργέ, έχω αποστείλει σε εσάς και επι-
στολή, αλλά και επίκαιρη ερώτηση.

Όλες αυτές τις επιστολές θα τις καταθέσω στα Πρακτικά της
Βουλής και θα σας τις παραδώσω για το αρχείο του Υπουργείου
σας.

Επίσης, θα καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής τα εξής έγ-
γραφα - στήριξης της πρότασης από όλη την κοινωνία της Σα-
µοθράκης, του Έβρου και της Θράκης.

Συγκεκριµένα: Ψήφισµα του Δηµοτικού Συµβουλίου της Σαµο-
θράκης, ψήφισµα του Περιφερειακού Συµβουλίου Ανατολικής
Μακεδονίας και Θράκης, ψήφισµα της Περιφερειακής Ένωσης
Δήµων Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης, ψήφισµα του Δηµο-
τικού Συµβουλίου Αλεξανδρούπολης, ψήφισµα του Συλλόγου Σα-
µοθρακιτών του Νοµού Έβρου «Η Νίκη της Σαµοθράκης»,
ψήφισµα της Πανθρακικής Εστίας Αθηνών «Η Φτερωτή Νίκη της
Σαµοθράκης», ψήφισµα του Πολιτιστικού Συλλόγου Σαµοθρακι-
τών Στουτγάρδης Γερµανίας, ψήφισµα της Πανθρακικής Οµο-
σπονδίας Νοτίου Ελλάδος, ψήφισµα του Συλλόγου Ελληνογαλ-
λικής Φιλίας «Το Σπίτι της Αντουανέτας» στην Αλεξανδρούπολη
και τέλος, δήλωση της κορυφαίας µουσικοσυνθέτριας, κ. Ζωής
Τηγανούρια, καταγόµενης από τη Σαµοθράκη, υπέρ της πρωτο-
βουλίας αυτής και η οποία έχει καταστεί πρέσβειρα αυτής της
ευρηµατικής και εύστοχης ιδέας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Δηµοσχάκη,
θα σας παρακαλούσα να ολοκληρώνετε την πρωτολογία σας.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Μπορείτε να αφαιρέ-
σετε ένα λεπτό από τη δευτερολογία µου. Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Με βάση τα παραπάνω, κύριε Υπουργέ, ερωτάσθε:
Σκοπεύετε να προωθήσετε την ιδέα να υιοθετήσει η Ευρω-

παϊκή Ένωση -είτε άµεσα είτε µέσα από κάποιον από τους ορ-
γανισµούς της- τη «Νίκη της Σαµοθράκης» ως σύµβολο της νίκης
των ευρωπαϊκών ιδεών, αρχών και αξιών έναντι σε κάθε αναχρο-
νιστική, ολοκληρωτική και σκοτεινή ιδεοληψία που κατά καιρούς
επιχειρεί να διεισδύσει στους κόλπους της Ευρώπης;

Πώς αντιµετωπίζετε την προοπτική να χρησιµοποιηθεί ως σύµ-
βολο έστω της ελληνογαλλικής φιλίας και συνεργασίας;

Τι άλλα µέτρα ενδεχοµένως σκέφτεστε να πάρετε για να προ-
ωθηθεί το πολιτιστικό µας προϊόν, ειδικά στην Σαµοθράκη και τον
Έβρο όπου η πολιτιστική κληρονοµιά µας έχει πολλές αναξιοποί-
ητες προοπτικές και ευκαιρίες;

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αναστάσιος Δηµοσχάκης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο.

ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Δηµοσχάκη, όπως ξέρετε βέβαια, το Υπουργείο Πολιτι-
σµού είναι το κατ’ εξοχήν υπεύθυνο και αρµόδιο για όλα τα ζη-
τήµατα που αφορούν την ανάδειξη, την προστασία, τη διάδοση
της πολιτιστικής µας κληρονοµιάς.

Οµολογώ ότι έχοντας αναλάβει αυτήν την ευθύνη, εντυπωσιά-
ζοµαι κάθε φορά στο πώς ουσιαστικά σε κάθε γωνιά της Ελλά-
δας υπάρχει ένα µείζον µνηµείο πολιτισµού αυτής της κληρο-
νοµιάς, ένα µείζον µνηµείο, το οποίο µπορεί να είναι σε οποιοδή-
ποτε ιστορικό στρώµα αυτής της κληρονοµιάς, από τους παλαι-
ολιθικούς χρόνους µέχρι την κλασσική εποχή, µέχρι τους ελληνι-
στικούς και τους βυζαντινούς χρόνους. Είναι µια χώρα, λοιπόν,
από αυτή την άποψη, απολύτως προνοµιούχα. Και ευθύνη µας
είναι ακριβώς να αναδείξουµε σε κάθε γωνιά της Ελλάδας τις ιδι-
αιτερότητές της σε σχέση µε αυτήν την κληρονοµιά. Νοµίζω ότι

συµφωνούµε απολύτως σε αυτό.
Την ιδέα σας να υπάρξει ένα σύµβολο ελληνογαλλικής φιλίας

συνδεδεµένο µε τις αξίες της δηµοκρατίας και της καταπολέµη-
σης ιδεών, οι οποίες είναι ενάντια στη δηµοκρατία, επίσης τη
θεωρώ πολύ καλή ιδέα. Έχω, όµως, κάποιες επιφυλάξεις -και
είναι ενδιαφέρον να το συζητήσουµε όχι µόνο εδώ, ίσως και άλλη
φορά- σχετικά µε το να αναδειχθεί σε σύµβολο ελληνογαλλικής
φιλίας -και πρέπει να αναδειχθεί, ενδεχοµένως, κάποιο σύµβολο
ελληνογαλλικής φιλίας στη βάση αυτών των αρχών- ένα πραγ-
µατικό αριστούργηµα, το οποίο, όµως, δεν βρίσκεται στον τόπο
που είχε φτιαχτεί για να είναι. Είναι στο µουσείο του Λούβρου.
Είναι ένα απολύτως εντυπωσιακό έκθεµα. Θυµάµαι νέο παιδί,
όταν είχα πρωτοεπισκεφτεί το Λούβρο, την εντύπωση που µου
είχε κάνει η «Νίκη της Σαµοθράκης» και απέναντι η «Αφροδίτη
της Μήλου». Ήδη από τότε σκεφτόµουν έτσι αφελώς: η Μήλος
και η Σαµοθράκη είναι ελληνικά νησιά, γιατί τα αγάλµατα βρί-
σκονται στο Λούβρο;

Επειδή έχουµε αυτήν τη στιγµή πολύ µεγάλα ζητήµατα διεκδί-
κησης των γλυπτών του Παρθενώνα από το Βρετανικό Μουσείο.
Το να επισηµοποιήσουµε -ως σύµβολο, µάλιστα, ελληνογαλλικής
φιλίας- ένα αριστούργηµα, το οποίο δεν βρίσκεται εκεί που θα
έπρεπε να βρίσκεται ιστορικά, δηµιουργεί κάποιο ερώτηµα. Είναι
σαν να νοµιµοποιεί είτε µια διάκριση µεταξύ Λούβρου και Βρε-
τανικού Μουσείου είτε µια αναγνώριση εκ µέρους µας ότι σε κά-
ποια µουσεία και για κάποιους ιστορικούς λόγους µπορούν να
υπάρχουν εκθέµατα -αριστουργηµατικά µάλιστα- που αφορούν
τη δική µας κληρονοµιά.

Άρα, έχω αρκετές επιφυλάξεις για αυτόν και µόνο τον λόγο.
Ενδεχοµένως µια παραπέρα συζήτηση -µεταξύ µας εννοώ- στο
πλαίσιο του ελληνικού Κοινοβουλίου ή στο πλαίσιο της πολιτικής
του Υπουργείου, θα βοηθούσε ώστε σε τέτοιου τύπου ερωτή-
µατα να βρούµε µια συναινετική -ας το πούµε- κατάληξη.

Ως προς το δεύτερο σκέλος του ερωτήµατός σας, θα απαν-
τήσω στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Υπουργέ.
Κύριε Δηµοσχάκη, έχετε τον λόγο.
Να σας υπενθυµίσω ότι θα σας αφαιρεθεί ένα λεπτό, όπως

συµφωνήσαµε.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ (ΤΑΣΟΣ) ΔΗΜΟΣΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ,

κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ, για την απάντησή σας και για την

πρόθεσή σας να επιδιώξουµε από κοινού ένα καλό πλαίσιο διεκ-
δίκησης και προβολής ενός αιτήµατος καθολικού από όλες τις
θεσµικές υπηρεσίες αλλά και τον λαό της Σαµοθράκης, του
Έβρου και της Θράκης. Νοµίζω ότι και όλος ο ελληνικός λαός
στοιχίζεται πίσω από αυτήν την επιθυµία, πίσω από αυτήν την
προβολή. Με όσους κι αν έχω συζητήσει µόνο θετικά λόγια άκου-
σα.

Φυσικά, λαµβάνω υπ’ όψιν τη σοβαρότητα µε την οποία χειρί-
ζεστε αυτήν την υπόθεση και θέλω να σας δηλώσω ότι είµαι αλ-
ληλέγγυος στο να µπορέσουµε αυτήν την ιδέα να την κάνουµε
πράξη. Και µόνο το ότι το συζητούµε εδώ στο ελληνικό Κοινο-
βούλιο, είναι πολύ σηµαντικό.

Από την άλλη πλευρά, γνωρίζω ότι έχετε σεβασµό στον Έβρο
και στη Θράκη. Πρόσφατα ήσασταν παρών στα εγκαίνια της έκ-
θεσης ζωγραφικής του Γιάννη Μητράκα στο Μουσείο Μπενάκη.
Και σας ευχαριστούµε πολύ, γιατί εσείς περιβάλλετε µε σεβασµό
και αγάπη τους ανθρώπους µας.

Θα ήθελα να πω ότι ήδη η Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας
και Θράκης έχει εξασφαλίσει από τη διοίκηση του Μουσείου του
Λούβρου την άδεια για τη δηµιουργία δύο πιστών αντιγράφων.
Το µεν ένα, µε µάρµαρα Καβάλας και Δράµας, θα τοποθετηθεί
στην παραλία της Αλεξανδρούπολης, µετά από συναπόφαση των
δηµάρχων Σαµοθράκης, Αλεξανδρούπολης και φυσικά του περι-
φερειάρχη µας και το άλλο, στον τόπο που βρέθηκε η «Νίκη της
Σαµοθράκης», δηλαδή στη Σαµοθράκη.

Νοµίζω ότι υπάρχει ενδιαφέρον από την τοπική κοινωνία και
από τους θεσµικούς παράγοντες που την καθοδηγούν. Εµείς σας
ευχαριστούµε κατ’ αρχάς και είµαστε στη διάθεσή σας όλοι -όχι
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µόνον ο οµιλών- και οι Θρακιώτες και οι Εβρίτες και οι Σαµοθρα-
κίτες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Δηµοσχάκη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-

σµού): Σας ευχαριστώ κι εγώ, κύριε Δηµοσχάκη.
Να αναφέρω απλώς κάποια πληροφοριακά στοιχεία -πιθανώς

να τα ξέρετε- σε σχέση µε την ανατολική Μακεδονία και Θράκη.
Το κτήριο του Αρχαιολογικού Μουσείου Αλεξανδρούπολης θα
παραδοθεί στις 30 Απριλίου και µέχρι την ολοκλήρωση της ορι-
στικής έκθεσης, που θα είναι στο µουσείο, θα λειτουργήσει πε-
ριοδική έκθεση. Προβλέπεται η οριστική έκθεση για τον Οκτώ-
βριο του 2017 και ως τότε θα λειτουργεί περιοδική έκθεση.

Έγινε ήδη παραλαβή από την Εφορεία Αρχαιοτήτων Έβρου
του κτηρίου και των βοηθητικών χώρων του Μουσείου της Σαµο-
θράκης, επικαιροποιήθηκε η προγραµµατική σύµβαση ανάπτυ-
ξης µε την Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης για
την υλοποίηση του έργου «Μελέτη για την Προστασία και Ανά-
δειξη των Ευρηµάτων των Ταφικού Τύµβου της Μικράς Δοξιπά-
ρας-Ζώνης» και υπογράφτηκε η προγραµµατική σύµβαση πάλι
µε την Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης για την
ανάδειξη της αρχαίας Εγνατίας Οδού.

Από εκεί θα έχουµε πολλά ευρήµατα και πολλές δυνατότητες
να συνδέσουµε την ανατολική Μακεδονία και Θράκη µε τον υπό-
λοιπο ελληνικό κορµό προς όφελος όλων των περιφερειών και
µερών των περιφερειών που έχουν να αναδείξουν τµήµατα αυτής
της αρχαίας κληρονοµιάς.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Πριν προχωρήσουµε στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση, επι-

τρέψτε µου να ανακοινώσω στο Σώµα ότι έχουν αποσταλεί τέσ-
σερις επιστολές αντίστοιχων Βουλευτών προς τον Πρόεδρο της
Βουλής κ. Βούτση και αφορούν αίτηµα απουσίας στο εξωτερικό.

Συγκεκριµένα, ο κ. Κουµουτσάκος ζητεί άδεια απουσίας στο
εξωτερικό για τις 17 Μαρτίου 2016, ο κ. Δένδιας για το διάστηµα
από 21 έως 22 Μαρτίου 2016, ο κ. Μανιάτης για το διάστηµα από
17 µέχρι και 18 Μαρτίου 2016, όπως επίσης και ο κ. Σκουρολιά-
κος για το διάστηµα από 18 έως 20 Μαρτίου 2016. Η Βουλή εγ-
κρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Η Βουλή ενέκρινε

τις ζητηθείσες άδειες.
Στο σηµείο αυτό θα περάσουµε στην πρώτη µε αριθµό 646/11-

3-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή
Ηλείας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Γεράσιµου
Μπαλαούρα προς τον Υπουργό Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Του-
ρισµού, σχετικά µε το κόστος χρήσης των ηλεκτρονικών µέσων
πληρωµής.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Σταθάκης.
Κύριε Μπαλαούρα, έχετε τον λόγο.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µέσα στις µεγάλες φουρτούνες των διαπραγ-

µατεύσεων που έχετε αυτήν την περίοδο, θέλω να πω ότι είναι
σηµαντικό που παρευρίσκεστε και τιµάτε την κοινοβουλευτική
διαδικασία.

Στην ερώτησή µου τώρα: Όπως είναι γνωστό στους πάντες,
υπάρχει µία αλληλοεπίδραση µεταξύ των µέσων πληρωµών και
του βαθµού διείσδυσής τους στις επιχειρήσεις, στους πολίτες
και στην οικονοµία. Η χρήση ηλεκτρονικών µέσων πληρωµών κα-
τά 10% για µια περίοδο τεσσάρων ετών µειώνει, σύµφωνα µε µε-
λέτες, την παραοικονοµία και προφανώς τη φοροδιαφυγή κατά
5%.

Επίσης, κύριε Υπουργέ, σύµφωνα µε στοιχεία της Ευρωπαϊκής
Κεντρικής Τράπεζας στην Ελλάδα πραγµατοποιούνται δεκαεπτά
συναλλαγές µε ηλεκτρονικά µέσα ανά κάτοικο, ενώ στην Ευρω-
παϊκή Ένωση ο µέσος όρος είναι εκατόν ογδόντα εννέα συναλ-
λαγές. Η Ελλάδα, δηλαδή, είναι η τελευταία στην Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Τέλος, προκειµένου να γίνει αυτή η διείσδυση των ηλεκτρονι-
κών µέσων πληρωµών, υπάρχουν σοβαρές αναστολές όσον
αφορά τη χρήση των µηχανηµάτων POS και ταυτόχρονα τη χρέ-
ωση που κάνουν οι τράπεζες στον επιχειρηµατία ή στον πολίτη.
Και, φυσικά, αυτό το κόστος πηγαίνει στον τελικό καταναλωτή.

Η ερώτησή µου είναι η εξής: Σε ποιες ενέργειες θα προβεί η
Κυβέρνηση, ώστε το κόστος χρήσης ηλεκτρονικών µέσων πλη-
ρωµών, καθώς και το κόστος αγοράς ηλεκτρονικών συσκευών
POS να κατέλθει σε επίπεδα που επιτρέπουν την εξάπλωση των
ηλεκτρονικών συναλλαγών;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης):Κύριε Υπουργέ, έχε-

τε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Όπως σωστά αναφέρατε, είναι αδιανόητο πως
σε ό,τι αφορά στα ηλεκτρονικά µέσα πληρωµής η Ελλάδα είναι
τελευταία στην Ευρωπαϊκή Ένωση µε µόλις οκτώ συναλλαγές µε
κάρτα ανά κάτοικο. Υπενθυµίζω ότι η Πορτογαλία έχει εκατόν εί-
κοσι δύο -είναι πάνω από τον µέσο ευρωπαϊκό όρο- για να µην
αναφερθώ σε πληθώρα άλλων χωρών οι οποίες βρίσκονται στο
επίπεδο κοντά στο διακόσια.

Άρα, αυτό σηµαίνει ότι η χρήση είναι επιθυµητή. Η Κυβέρνηση
µε διάφορους τρόπους επιδιώκει να επεκταθεί η χρήση ηλεκτρο-
νικών µέσων πληρωµής και ταυτόχρονα παρακολουθεί πολύ
στενά όλο το σύστηµα των χρεώσεων.

Επιτρέψτε µου να υπενθυµίσω τι θέµατα εµπλέκονται σ’ αυτές
τις συναλλαγές.

Πρώτον, οι συναλλαγές αυτές είναι τετραµερείς. Είναι ο κατα-
ναλωτής, ο προµηθευτής, η τράπεζα και η συγκεκριµένη κάρτα
που χρησιµοποιείται στη διαχείριση αυτού του συστήµατος. Άρα,
είναι τέσσερα µέρη που συµµετέχουν.

Στην πρώτη σχέση, στη σχέση ανάµεσα στον προµηθευτή και
στον καταναλωτή, έχουµε ενσωµατώσει πλήρη απαγόρευση ο
προµηθευτής να χρεώνει οτιδήποτε στον καταναλωτή. Αναφέρο-
µαι, δηλαδή, στο µαγαζί, στο σούπερ µάρκετ, στον συναλλασσό-
µενο. Ο προµηθευτής απαγορεύεται να χρεώσει οτιδήποτε για
χρήση ηλεκτρονικού µέσου πληρωµής στον καταναλωτή.

Η δεύτερη σχέση αφορά τη σχέση του προµηθευτή µε την
τράπεζα. Εκεί έχουµε ενσωµατώσει όλες τις συναφείς ευρωπαϊ-
κές οδηγίες. Εκεί οι τιµές επιβάλλονται και πρέπει να τηρούν κά-
ποιους ελάχιστους κανόνες από αυτούς που υπάρχουν και για
τις διατραπεζικές ανταλλαγές, όταν υπάρχουν δύο τράπεζες,
αλλά και τη σχέση αυτή σε ποσοστά 0,2% ή 0,3%. 

Η τέταρτη σχέση είναι η σχέση ανάµεσα στις τράπεζες και την
κάρτα. Εκεί σας υπενθυµίζω ότι οι χρεώσεις είναι λίγο µεγάλες,
διότι όλες οι κάρτες που χρησιµοποιούµε στην Ελλάδα είναι κάρ-
τες του εξωτερικού. Υπάρχει ένα κόστος, λοιπόν, το οποίο επι-
βαρύνει επιπρόσθετα αυτές τις συναλλαγές.

Τούτων δοθέντων, εµείς έχουµε φέρει όλα τα απαραίτητα νο-
µοθετικά µέτρα προκειµένου το νοµοθετικό πλαίσιο να είναι
επαρκές. Δεύτερον, εισάγουµε το Ηλεκτρονικό Παρατηρητήριο
Τραπεζικών Χρεώσεων στη Γενική Γραµµατεία Εµπορίου και
Προστασίας Καταναλωτή, που θα παρακολουθεί τις χρεώσεις
που υπάρχουν από τις διάφορες τράπεζες. Υπενθυµίζω ότι οι
χρεώσεις διέπονται από τους κανόνες του ελεύθερου ανταγωνι-
σµού, αλλά τουλάχιστον θα έχουµε µία παρακολούθηση των χρε-
ώσεων µε το ηλεκτρονικό παρατηρητήριο.

Μπαίνω τώρα στην ουσία του θέµατος, στο τι έχει συµβεί µέχρι
στιγµής. Το σύστηµα ξεκίνησε µε πολύ υψηλές χρεώσεις. Σιγά-
σιγά, όµως, οι χρεώσεις έχουν µειωθεί και έχουν µειωθεί υπό το
βάρος δύο µειωτικών τάσεων. Η µία τάση είναι ότι προφανώς οι
χρεώσεις που γίνονται διαφοροποιούνται κατά όγκο συναλλα-
γών. Για παράδειγµα, οι χρεώσεις σε αυτού του τύπου τις κάρτες
κατά µέσο όρο σήµερα στα σούπερ-µάρκετ είναι 0,46%. Είναι
πολύ ικανοποιητική τιµή. Σε άλλες περιπτώσεις είναι πάνω από
1% και σε πολλές περιπτώσεις µικρών καταστηµάτων υπάρχουν
χρεώσεις που ξεπερνούν το 1,5% µε 2%. Ο µέσος όρος αυτήν τη
στιγµή, µε βάση τα στοιχεία που συλλέγουµε συστηµατικά από
την Τράπεζα της Ελλάδος, είναι 1,2% που θεωρείται κοντά στον
ευρωπαϊκό µέσο όρο, µε τάση µείωσης. Εµείς επιδιώκουµε να
κατέβει κάτω από το 1%. 
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Υπάρχουν κάποιες θετικές πρωτοβουλίες και για τη χρέωση
και τις χρεώσεις για την αγορά και την εγκατάσταση των POS.
Οι εγκαταστάσεις αυτές ξεκίνησαν µε ένα σχετικά υψηλό κόστος
που έφτανε από εκατό έως πεντακόσια ευρώ. Τώρα, µε βάση τις
πληροφορίες από τις διάφορες τράπεζες, κινούµαστε σε ένα κό-
στος εγκατάστασης περίπου εκατό µε εκατόν πενήντα ευρώ για
να εγκατασταθεί ένα POS.

Κλείνοντας, θέλω να υπενθυµίσω δύο πράγµατα. Αυτό το θέµα
των ηλεκτρονικών συναλλαγών µπορεί να το δει κάποιος από δύο
σκοπιές. Μπορεί να το δει από τη σκοπιά του δικαιώµατος του
καταναλωτή. Σύµφωνα µε αυτό, κάθε καταναλωτής θα έχει το δι-
καίωµα να έχει επιλογή να πληρώνει µε ηλεκτρονικά µέσα, κάτι
που καθιστά λίγο ως πολύ δεσµευτικό για το µεγάλο µέρος των
επιχειρήσεων και των υπηρεσιών και των αγαθών να έχουν µη-
χάνηµα προκειµένου να υπερασπιζόµαστε το δικαίωµα των κα-
ταναλωτών.

Και µπορεί να το δει κάποιος και από την σκοπιά του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών, δηλαδή της διευκόλυνσης που έχουν αυτές
οι συναλλαγές στην είσπραξη ΦΠΑ και άλλων φορολογικών εσό-
δων.

Από τη δική µας σκοπιά θα ενθαρρύνουµε τη χρήση αυτών των
µέτρων. Θα παρέµβουµε -αν χρειάζεται- να πάρουµε επιπρό-
σθετα µέτρα και θα παρακολουθούµε το θέµα, ούτως ώστε να
έχουµε πλήρη εικόνα και εµείς και οι καταναλωτές για το πώς
πηγαίνει η πορεία των χρεώσεων αυτών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Μπαλαούρα,
έχετε τον λόγο.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Κύριε Υπουργέ, έχω µία επιφύ-
λαξη σε αυτά που είπατε όσον αφορά στην επίπτωση στον κατα-
ναλωτή. Νοµίζω ότι σε τελική ανάλυση το κόστος µεταβιβάζεται
στον καταναλωτή. Στην πρώτη φάση δεν φαίνεται, αλλά τελικά
µεταβιβάζεται. Εποµένως, το ίδιο λέµε, αλλά µπορεί να παρεξη-
γήθηκε το ότι δεν έχει επίπτωση στον καταναλωτή.

Το δεύτερο στοιχείο που θέλω να πω είναι ότι υπάρχουν επαγ-
γελµατίες όπου βάσει κάποιων οφειλών που έχουν και µέσω του
συστήµατος «Τειρεσίας» δεν µπορούν να κάνουν συναλλαγή µε
τις µηχανές POS. Θα ήθελα µια απάντηση πάνω σε αυτό.

Και τέλος, αν και δεν είναι άµεσα σχετικό µε την ερώτηση,
αλλά είναι εντός του ενδιαφέροντος που δείχνουν οι πολίτες
αλλά και οι Βουλευτές για τις διαπραγµατεύσεις, θα ήθελα να
µας µεταφέρετε -αν έχετε- κάποια µηνύµατα για τις διαπραγµα-
τεύσεις που είναι σε εξέλιξη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Μπαλαούρα.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Κύριε Μπαλαούρα, έχετε απόλυτο δίκιο, γιατί
έχουµε τα στοιχεία από το επιµελητήριο για τις απορρίψεις των
επιχειρήσεων που κάνουν αίτηµα. Αυτό είναι πάρα πολύ σηµαν-
τικό θέµα. Η µία στις δύο απορρίψεις επικαλείται αυτό που υπο-
νοήσατε. Δεν θεωρούν ότι υπάρχει από την πλευρά του χρήστη-
προµηθευτή ασφάλεια στον λόγο των σχέσεων που έχει µε την
τράπεζα και µία στις δύο περιπτώσεις µπορώ να πω -σύµφωνα
µε τα στοιχεία- ότι είναι αναίτια η απόρριψη, δεν υπάρχει δηλαδή
πολύ συγκεκριµένη δικαιολογία. Τουλάχιστον έτσι απαντούν στο
ερωτηµατολόγιο οι επιχειρήσεις. Το 55% όσων έλαβαν αρνητική
απάντηση δηλώνουν ότι δεν έλαβαν καµµία ισχυρή δικαιολογία
για την απόρριψη αυτή.

Συνεπώς, είναι ένα θέµα το οποίο πρέπει να το κοιτάξουµε πιο
στενά -τις περιπτώσεις που απορρίπτεται αυτό το αίτηµα- και να
δούµε έναν τρόπο µε τον οποίο µπορεί να βελτιωθεί αυτή η κα-
τάσταση προκειµένου να επεκταθεί η χρήση αυτού του µέσου.

Όσον αφορά στις χρεώσεις στον καταναλωτή, θεωρητικά δεν
χρεώνεται. Δηλαδή, η τιµή του προϊόντος που αγοράζει είναι
ακριβώς η ίδια. Δεν επιβαρύνεται καθόλου. Συνεπώς, η ιδέα των
ηλεκτρονικών συναλλαγών παραµένει ότι τη φέρουν όλοι οι εν-
διάµεσοι φορείς επειδή εξοικονοµούν κόστος. Προφανώς το
µέσο συναλλαγής, αν είναι µετρητά ή ηλεκτρονική συναλλαγή,
αποµειώνει το κόστος στην επιχείρηση στην περίπτωση του ηλε-
κτρονικού µέσου έναντι του κόστους που χρειάζεται για λόγους
ασφάλειας, εάν πληρώνεται σε µετρητά και αναφέροµαι σε µε-

γάλο τζίρο εργασιών.
Όσον αφορά στις εξελίξεις στο επίµαχο θέµα των διαπραγµα-

τεύσεων, θα µου επιτρέψετε να παραµείνω σιωπηλός.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Σιωπηλός σαν σφίγγγα!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Είναι µέρα κρίσιµη σήµερα. Είναι και τα τέσ-
σερα θέµατα στην ατζέντα, όποτε είναι δύσκολο να εξαγγείλω
οτιδήποτε σε σχέση µε την πορεία αυτήν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Η µε αριθµό 643/10-3-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου
του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή
κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την «αποβολή των Ορθόδοξων Ιεραρ-
χών από τα ελληνικά σχολεία», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµα-
τος του Υπουργού Παιδείας.

Η µε αριθµό 648/11-3-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου
του Βουλευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Εµµανουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Παιδείας, Έ-
ρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις εκπαιδευτικές ανάγκες
στο Δήµο Φαιστού Ηρακλείου Κρήτης, δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του Υπουργού.

Η µε αριθµό 567/22-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύ-
κλου του Βουλευτή Αχαΐας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Κα-
τσανιώτη προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανα-
συγκρότησης, σχετικά µε την επιβολή δηµοτικών τελών από το
Δήµο της Πάτρας σε επαγγελµατικές εγκαταστάσεις της περιο-
χής µε απόφαση του δηµοτικού συµβουλίου, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του Υπουργού Εσωτερικών.

Η µε αριθµό 466/1-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου
του Βουλευτή Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ.
Ηλία Κασιδιάρη προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τα «εκατοµµύρια που µοιράζει η
κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ στα χρεωκοπηµένα κόµµατα», δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού.

Συνεχίζουµε µε την έβδοµη µε αριθµό 638/9-3-2016 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Β’ Πειραιώς της Ένω-
σης Κεντρώων κ. Θεοδώρας Μεγαλοοικονόµου προς τον Υπουρ-
γό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη διαδι-
κασία προσλήψεων στα Δηµόσια ΙΕΚ.

Θα απαντήσει η Αναπληρώτρια Υπουργός κ. Αθανασία Ανα-
γνωστοπούλου.

Κυρία Μεγαλοοικονόµου, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρία Υπουργέ, θα ήθελα να σας ρωτήσω σχετικά µε τη δια-

δικασία της πρόσληψης του εκπαιδευτικού προσωπικού στα ΙΕΚ.
Ορίζονται οι καθηγητές που είναι ήδη στο δηµόσιο να διεκπεραι-
ώσουν δέκα ώρες περίπου παραπάνω την εβδοµάδα, µε συνέ-
πεια αυτό να έχει µια διπλοθεσία ως προς αυτούς που ήδη εργά-
ζονται στο δηµόσιο, εν αντιθέσει µε εκείνους που είναι άνεργοι
και θα µπορούσαν να λάβουν τη θέση αυτών των ωρών διδασκα-
λίας. Έχουµε µία µεγάλη λίστα από ανέργους που θα µπορούσαν
να καλύψουν τις θέσεις αυτές τουλάχιστον για τις ώρες που θα
µπορούσαν να πληρωθούν για να διδάξουν.

Επιπροσθέτως, στα δηµόσια ΙΕΚ από το 2017 θα υπάρχει η λε-
γόµενη πιστοποίηση εκπαιδευτή ενηλίκων. Για την απόκτηση της
πιστοποίησης ήδη έχουν καταβάλει αυτοί που την θέλουν 120
ευρώ από το Μάιο του 2014 και παρ’ όλα αυτά ελάχιστοι έδωσαν
εξετάσεις το καλοκαίρι του 2015, επειδή δεν κλήθηκαν να εξετα-
στούν. Οπότε αυτοί που έχουν πάρει ήδη την πιστοποίηση θα
προηγούνται των υποψηφίων που δεν έχουν ήδη δώσει εξετά-
σεις.

Κάνω τις εξής ερωτήσεις. Θεωρείτε δίκαιο να προκρίνονται
στις θέσεις των δηµοσίων ΙΕΚ ήδη διορισµένοι καθηγητές από
το δηµόσιο, πλήρους ωραρίου, έναντι άλλων εξίσου ικανών ή και
αξιότερων καθηγητών ανέργων; Τι προτίθεστε να κάνετε για
αυτήν την αδικία; Θα προωθήσετε τους άνεργους έναντι των ήδη
εργαζοµένων;

Δεύτερον, προβλέπετε να διεξαχθούν οι εξετάσεις της πιστο-
ποίησης σε σύντοµο χρονικό διάστηµα, ώστε οι ενδιαφερόµενοι
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που έχουν καταθέσει τα χαρτιά τους να µπορέσουν µέσα στο
χρόνο που τους µένει να προσληφθούν;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κ. Μεγαλοοικονόµου.
Κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-

γός Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, να εξηγήσω λίγο τη διαδικασία και να έρ-
θουµε µετά στα συγκεκριµένα ερωτήµατα που θέτετε.

Σύµφωνα µε το ν.4186/2013 ορίζονται τα προσόντα και οι προ-
ϋποθέσεις αυτών που µπορούν να απασχοληθούν, να διδάξουν
στα δηµόσια Ινστιτούτα Επαγγελµατικής Κατάρτισης. Ορίζεται,
λοιπόν, ότι µπορούν να διδάξουν εκπαιδευτικοί πρωτοβάθµιας
και δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης µε πράξη µετάταξης. Φεύγουν
από τα σχολεία τους. Δεύτερον, εκπαιδευτικοί της πρωτοβάθ-
µιας και δευτεροβάθµιας, αναπληρωτές, ωροµίσθιοι κ.λπ., οι ο-
ποίοι κάνουν υπερωριακή εργασία. Τρίτον, οι εκπαιδευτές ενηλί-
κων µε σύµβαση εξαρτηµένης εργασίας ορισµένου χρόνου ή
σύµβαση έργου κ.λπ.. Τέλος, µέλη του Ειδικού Εκπαιδευτικού
Προσωπικού (ΕΕΠ) και Ειδικού Βοηθητικού Προσωπικού.

Ως εκπαιδευτής ενηλίκων ορίζεται ο επαγγελµατίας ο οποίος
έχει τα νόµιµα τυπικά και ουσιαστικά προσόντα για την άσκηση
του επαγγέλµατος και την απαιτούµενη πιστοποιηµένη εκπαιδευ-
τική ικανότητα και επάρκεια για την ειδική και γενική εκπαίδευση
των ενηλίκων.

Σύµφωνα µε το άρθρο 27 του ανωτέρω νόµου, η επάρκεια και
η διαρκής επικαιροποίηση των προσόντων αυτών των ανθρώπων,
των εκπαιδευτών ενηλίκων, πρέπει να αποτελούν βασικές προ-
ϋποθέσεις για την πρόσληψή τους στα δηµόσια ΙΕΚ, ούτως ώστε
να είναι υψηλής κατάρτισης οι άνθρωποι που διδάσκουν ενήλι-
κες.

Αυτά, λοιπόν, προβλέπονται σύµφωνα µε τον νόµο. Άρα, πρέ-
πει να είναι πιστοποιηµένοι από τον ΕΟΠΠΕΠ, σύµφωνα µε τον
νόµο.

Όµως, εδώ θέλω να σας πω σχετικά και µε τα ερωτήµατα τα
οποία θέτετε ότι φέτος, τον Οκτώβριο του 2015, ο Γενικός Γραµ-
µατέας της Διά Βίου Μάθησης όρισε τα µόρια, τη µοριοδότηση,
για το έτος 2015-2016 στην οποία περιλαµβάνονται τριάντα τέσ-
σερα µόρια για εκπαίδευση-επιµόρφωση, είκοσι δύο µόρια για
εκπαιδευτική εµπειρία, δέκα µόρια για εργασιακή εµπειρία και
τέλος έξι µόρια για λοιπά προσόντα, γλώσσες, χειρισµός ηλε-
κτρονικών υπολογιστών κ.λπ.. 

Στη µοριοδότηση αυτήν για πρώτη φορά προβλέπονται κοινω-
νικά κριτήρια: Είκοσι µόρια για ανθρώπους ανέργους -και υπάρ-
χει διαβάθµιση ανάλογα µε τα χρόνια ανεργίας- για ειδικές
κατηγορίες τρίτεκνους, πολύτεκνους, ΑΜΕΑ κ.λπ.. που µοριοδο-
τούνται επιπλέον µε είκοσι µόρια. Αυτό σε τι βοήθησε; Στο να
έχουµε από τη µία µεριά τον κατάλογο των πιστοποιηµένων εκ-
παιδευτών και από την άλλη των µη πιστοποιηµένων.

Με τα µόρια ανεργίας µπόρεσαν και προσλήφθηκαν άνθρωποι
οι οποίοι δεν είχαν πιστοποίηση από τον ΕΟΠΠΕΠ, γιατί, βάσει
του νόµου και µε τις τροποποιήσεις που δέχτηκε ο νόµος του
2013, η µεν πιστοποίηση αποτελεί προσόν και µοριοδοτείται επι-
πλέον, αλλά δεν αποτελεί απαραίτητη προϋπόθεση για να προσ-
ληφθεί κάποιος.

Σε ό,τι αφορά σε αυτό που είπατε για τις εξετάσεις πιστοποί-
ησης στον ΕΟΠΠΕΠ -έχω εδώ το έγγραφο και θα το καταθέσω
στα Πρακτικά- θέλω να σας πω ότι το 2014 διεξήχθησαν τέσσερις
φορές εξετάσεις για πιστοποίηση, οκτώ φορές το 2015 και προ-
σήλθαν τρεις χιλιάδες εξακόσιοι τριάντα υποψήφιοι, εκ των
οποίων οι τρεις χιλιάδες σαράντα οκτώ απέκτησαν πιστοποιητικό
πιστοποίησης, δηλαδή πιστοποιήθηκαν. Άρα, λοιπόν, δεν έχουµε
έναν τεράστιο αριθµό µη πιστοποιηµένων. Και εξετάσεις γίνονται
και τώρα θα προκηρυχθούν νέες εξετάσεις από τον ΕΟΠΠΕΠ για
να καλυφθούν και οι άνθρωποι οι άλλοι που θέλουν πιστοποίηση.

(Στο σηµείο αυτό η Αναπληρώτρια Υπουργός Παιδείας, Έρευ-
νας και Θρησκευµάτων κ. Αθανασία Αναγνωστοπούλου καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης

Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Κυρία Μεγαλοοικονόµου, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία

σας.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Υπουρ-

γέ, για τις διευκρινίσεις.
Με ξενίζει λίγο το εξής γεγονός: Εντάξει αυτοί που αποσπών-

ται, αλλά γιατί να µην παίρνουµε ανέργους να καλύψουν αυτήν
τη θέση; Εκείνοι έχουν τη δουλειά τους ήδη. Γιατί να τους απο-
σπάµε και να µην πάρουµε από τους ήδη ανέργους, που αυτήν
τη στιγµή ξέρετε σε ποια κατάσταση βρίσκονται; Το θεωρώ λίγο
παρατραβηγµένο να τους αποσπάµε και να τους πηγαίνουµε
κάπου αλλού, ενώ θα µπορούσαν να καλύψουν έστω αυτές τις
λίγες ώρες και να παίρνουν κάποιο εισόδηµα αυτοί που ήδη είναι
άνεργοι.

Ως προς την πιστοποίηση, πολύ σωστά είπατε ότι µε τα µόρια
που έχουν προηγούνται ΑΜΕΑ, προηγούνται άνεργοι, αλλά αυτοί
που ήδη έχουν καταθέσει τα χαρτιά τους κι έχουν πληρώσει για
να δώσουν τις εξετάσεις τους δεν πρέπει να κληθούν και να δώ-
σουν και να έχουν κι εκείνοι κάποια ευκαιρία; Και αυτοί κυρίως
είναι πάλι άνεργοι, δεν εργάζονται.

Οπότε σας ζητώ, τουλάχιστον, να κοιτάξετε το γεγονός να µην
πηγαίνουν αποσπασµένοι, να µην πηγαίνουν σαν να είναι διπλο-
θεσίτες. Δίνουµε την εντύπωση στον κόσµο ότι ένας που ήδη ερ-
γάζεται τον πάµε κάπου να ξαναεργαστεί και τον πληρώνουµε
υπερωριακώς. Λοιπόν, γιατί να τον πληρώνουµε υπερωρία και να
µην καλύπτει τη θέση ένας άνεργος και να δείχνουµε το κοινω-
νικό µας πρόσωπο προς τον κόσµο;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κ. Μεγαλοοικονόµου.
Κυρία Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουρ-

γός Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων): Εγώ συµφωνώ µε
εσάς, είµαι υπέρ του να προσλαµβάνονται άνεργοι. Θα πω, όµως,
κάτι που είπατε κι εσείς στην πρωτολογία σας, ότι οι καθηγητές
και οι δάσκαλοι πρωτοβάθµιας ή οι εκπαιδευτικοί πρωτοβάθµιας
και δευτεροβάθµιας έχουν δέκα διδακτικές ώρες εβδοµαδιαίως
το ανώτερο όριο.

Οι µη εκπαιδευτικοί, δηλαδή αυτοί που δεν είναι σε σχολεία,
έχουν είκοσι ώρες ανώτατο όριο. Δηλαδή οι άνθρωποι οι οποίοι
δεν έχουν άλλη εργασία προηγούνται. Αυτό που ρωτάτε, γιατί
δεν προσλαµβάνονται οι άνεργοι κ.λπ., ίσως να χρειάζονται νο-
µοθετικές ρυθµίσεις. Βάσει του νόµου του 2013 -το ξέρω αυτό
πολύ καλά, γιατί είχαµε το πρόβληµα τον Οκτώβριο, όταν ετοι-
µάζαµε τις µοριοδοτήσεις- από τη στιγµή που ο νόµος απαιτεί
επάρκεια, διδακτική εµπειρία, όλα αυτά, και έχουν φτιαχτεί δύο
λίστες µε πιστοποιηµένους και µη πιστοποιηµένους, η µοριοδό-
τηση στην ανεργία και στα άλλα κοινωνικά κριτήρια µας επέ-
τρεψε να ανατρέψουµε λίγο τη λίστα και να µπούνε άνθρωποι µε
ανεργία.

Εκεί ίσως να χρειάζονται νοµοθετικές ρυθµίσεις, δεν µπορού-
σαµε να το ξεπεράσουµε -το ξέρω, αφιερώσαµε πολλές ώρες-
γιατί θα είχαµε ενστάσεις από αυτούς οι οποίοι ήταν ή πιστοποι-
ηµένοι ή ήταν εκπαιδευτικοί µε µεγάλη διδακτική εµπειρία κ.λπ..

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Πριν προχωρήσουµε στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση, επι-

τρέψτε µου να ανακοινώσω και τις υπόλοιπες επίκαιρες ερωτή-
σεις που δεν θα συζητηθούν λόγω κωλύµατος των Υπουργών.

Η µε αριθµό 615/3-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή Α’
Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς τον
Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την ενδεχόµενη ίδρυση γρα-
φείων τουρκικού οργανισµού στην Ελλάδα, δεν θα συζητηθεί
λόγω κωλύµατος του Υπουργού.

Η µε αριθµό 614/3-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή Β’
Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Λαγού
προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την «καλλιέργεια κλί-
µατος έντασης και τις µεθοδεύσεις του τουρκικού προξενείου
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στη Θράκη», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού.
Η µε αριθµό 583/26-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Πανα-
γιώταρου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την «εκχώ-
ρηση του ονόµατος της Μακεδονίας µας στους Σκοπιανούς», δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού.

Η µε αριθµό 606/1-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστασίου Δηµοσχάκη προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάγκη άµεσης στελέχωσης
της ακτινοδιαγνωστικής κλινικής του Νοσοκοµείου Ξάνθης, δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού.

Η µε αριθµό 621/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Ηλείας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευσταθίας
(Έφης) Γεωργοπούλου - Σαλτάρη προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε το έργο της κατασκευής της νέας πτέρυγας του Νο-
σοκοµείου Αµαλιάδας, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του
Υπουργού.

Η µε αριθµό 625/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή Λέ-
σβου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σταύρου Τάσ-
σου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις ελλείψεις στο Νο-
σοκοµείο και γενικότερα στο δηµόσιο τοµέα υγείας στη Λέσβο,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού.

Η µε αριθµό 588/29-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Φθιώτιδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Από-
στολου Καραναστάση προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την
αντιµετώπιση των προβληµάτων στη λειτουργία του Γενικού Νο-
σοκοµείου Λαµίας, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υ-
πουργού.

Εισερχόµεθα στην τέταρτη µε αριθµό 649/11-3-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Δελή προς τους
Υπουργούς Οικονοµίας, Ανάπτυξης και Τουρισµού και Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την εξόφληση των τευτ-
λοπαραγωγών και τη λήψη µέτρων επιβίωσης της «ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ
ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑΣ ΖΑΧΑΡΗΣ».

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυ-
ξης και Τουρισµού, ο κ. Σταθάκης.

Κύριε Δελή, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, επανερχόµαστε µετά από δύο µήνες στο ίδιο

θέµα, στο θέµα της «ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑΣ ΖΑΧΑΡΗΣ» και
στην πληρωµή των τευτλοκαλλιεργητών, γιατί και τούτη την ώρα
που µιλάµε η αβεβαιότητα για το µέλλον τους συνεχίζει και εν-
τείνεται ακόµα περισσότερο.

Βεβαίως, εδώ πρέπει να πούµε ότι οι ευθύνες και της σηµερι-
νής Κυβέρνησης που αθροίζονται σε αυτές των προηγούµενων
κυβερνήσεων είναι δεδοµένες σε σχέση µε το ζήτηµα το οποίο
συζητάµε, αφού υλοποίησαν -και υλοποιείτε τώρα και εσείς κατά
γράµµα- τις κατευθύνσεις και την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης και της Κοινής Αγροτικής της Πολιτικής.

Κύριε Υπουργέ, αν και έχει ξεκινήσει ήδη η σπορά των τεύτλων
και συνεχίζεται σε κάποιες περιπτώσεις διστακτικά, αν και κα-
λούνται οι τευτλοπαραγωγοί από τις εφορίες να αποδώσουν
ΦΠΑ, αν και θα κληθούν σε λίγες µέρες να φορολογηθούν για το
περσινό τους εισόδηµα, πρέπει να πούµε ότι δεν έχουν πάρει
αυτό το εισόδηµα από την περσινή τους παραγωγή, δεν έχουν
δηλαδή εξοφληθεί, εκτός από µια µικρή προκαταβολή της τάξης
του 20%. Το υπόλοιπο 80%, δηλαδή πάνω από 8.000.000 ευρώ,
δεν το έχουν εισπράξει ακόµη. Με τι κουράγιο και µε ποιες εγ-
γυήσεις να καλλιεργήσουν αυτοί οι άνθρωποι και να ξανασπεί-
ρουν τεύτλα;

Υπάρχει έτσι ορατός κίνδυνος η «ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΖΑ-
ΧΑΡΗΣ» να βρεθεί χωρίς πρώτη ύλη. Ταυτόχρονα, σύµφωνα µε
καταγγελίες της οµοσπονδίας εργαζοµένων στη βιοµηχανία της
ζάχαρης, η πιστώτρια τράπεζα απαιτεί -προκειµένου να χρηµα-
τοδοτήσει τη βιοµηχανία της ζάχαρης- την εκποίηση των δύο ερ-
γοστασίων της στη Σερβία, που, όπως ξέρετε κι εσείς, αποτελούν
πολύτιµο περιουσιακό στοιχείο. Μάλιστα απαιτεί εκποίηση µε
πολύ χαµηλό κόστος και ακόµα περισσότερο στον ιδιώτη αντα-
γωνιστή της «ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑΣ ΖΑΧΑΡΗΣ». 

Σας ρωτάµε, λοιπόν: Τι µέτρα θα πάρετε, για να εξασφαλιστεί

η χρηµατοδότηση της βιοµηχανίας ζάχαρης, για να πληρωθούν
επιτέλους σήµερα- αύριο οι τευτλοπαραγωγοί για την περσινή
τους παραγωγή; Τι µέτρα θα πάρετε, για να µην εκποιηθούν αυτά
τα δύο εργοστάσια που βρίσκονται στη Σερβία, ιδιοκτησίας της
«ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑΣ ΖΑΧΑΡΗΣ»;

Και τέλος πάντων, να µας πείτε τι πρόγραµµα σκέφτεστε, για
να αναπτυχθεί η παραγωγή της ζάχαρης στη χώρα µας, µια πα-
ραγωγή, η οποία στο παρελθόν έχει αποδείξει τις τεράστιες δυ-
νατότητές της.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Δελή.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Να υπενθυµίσω ευθύς εξ αρχής ότι η παρούσα
Κυβέρνηση κληρονόµησε µια κατάσταση, όπου τα εργοστάσια
ζάχαρης πρακτικά ήταν κλειστά. Δεν υπήρχε κανένας τρόπος να
λειτουργήσουν και εµείς δώσαµε και δίνουµε µια µάχη, προκει-
µένου να αποκατασταθεί η εξυγίανση και η λειτουργία της συγ-
κεκριµένης επιχείρησης, προκειµένου να διασφαλιστούν µεσο-
πρόθεσµα η συνέχιση της παραγωγής τεύτλων στην Ελλάδα.

Επιτρέψτε µου να θυµίσω τι κάναµε πέρσι, µόλις αναλάβαµε.
Σας υπενθυµίζω κατ’ αρχάς ότι το πρόβληµα είναι συσσωρευ-
µένο πολλά χρόνια. Το πρόβληµα της βιοµηχανίας ζάχαρης, το
οποίο αποτελούσε ένα κατ’ εξοχήν παράδειγµα πολιτικών διαµε-
σολαβήσεων και ανορθολογικής λειτουργίας για πολλές δεκαε-
τίες, δηµιούργησε µια βαθιά υπερχρεωµένη επιχείρηση και
διογκώθηκε περαιτέρω µε την πώληση της ΑΤΕ στην Τράπεζα
Πειραιώς, καθώς ο ιδιοκτήτης, ο εκκαθαριστής της ΑΤΕ είναι δια-
φορετικός από το µοναδικό πιστωτή που είναι η Τράπεζα Πει-
ραιώς.

Πέρσι αυτό που κάναµε ως Κυβέρνηση είναι να ξαναβάλουµε
µπρος τη βιοµηχανία, αυξάνοντας το µετοχικό της κεφάλαιο
κατά 30 εκατοµµύρια ευρώ. Αυτό κάλυψε µερικά από τα συσσω-
ρευµένα χρέη της επιχείρησης προς προµηθευτές και άλλες λει-
τουργικές ανάγκες, αλλά προφανώς αυτό δεν µπορούσε να
συνεχιστεί, παρά µόνο αν βρισκόταν µια βιώσιµη λύση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Υπενθυµίζω ότι το σχέδιο, το οποίο αυτή τη στιγµή υπάρχει σε
συµφωνία ανάµεσα στην Τράπεζα Πειραιώς και την «ΕΛΛΗΝΙΚΗ
ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΖΑΧΑΡΗΣ» λέει το εξής απλό: Η εταιρεία χρωστάει
150 εκατοµµύρια, τα οποία προφανώς υπό οποιεσδήποτε συν-
θήκες δεν µπορεί να τα εξυπηρετήσει.

Το σχέδιο αναδιάρθρωσης λέει το εξής: Από την πώληση ορι-
σµένων στοιχείων της εταιρείας θα ανακτηθούν 50 εκατοµµύρια,
τα εργοστάσια στη Σερβία που αναφέρατε και ορισµένα άλλα
αδρανή περιουσιακά στοιχεία. Από το χρέος θα διαγραφούν 50
εκατοµµύρια και 50 εκατοµµύρια θα αποτελέσουν δεκαετή δα-
νεισµό από την Τράπεζα Πειραιώς προς τη ζάχαρη.

Αυτό το σχέδιο, το οποίο περιγράφω και σκιαγραφώ σε αδρές
γραµµές, καθιστά βιώσιµη προοπτική να µπορούν τα εργοστάσια
να δουλέψουν και να εξυπηρετήσουν το δανεισµό τους, τα 50
πλέον εκατοµµύρια. Διασφαλίζει τη συνέχιση της παραγωγής µε-
σοπρόθεσµα. Για να επιτευχθεί, όµως, αυτό, χρειάζεται κι ένα
δεύτερο στοιχείο, ένα σχέδιο βιωσιµότητας της ίδιας της επιχεί-
ρησης, η οποία πρέπει να µειώσει το κοστολόγιό της, πρέπει να
προσαρµοστεί στα δεδοµένα που υπάρχουν σήµερα, προκειµέ-
νου να µπορέσει να επιβιώσει µεσοπρόθεσµα.

Τώρα, αναφέρατε ότι η πώληση των εργοστασίων της Σερβίας,
γίνεται πρώτον, σε χαµηλό τίµηµα ή αποδυναµώνει την εταιρεία.

Είναι πρωτοφανές στον κόσµο να υπάρχει µητρική εταιρεία η
οποία να χρεοκοπεί και να κλείνει και να σώζεται η θυγατρική.
Αναγνωρίζουµε ότι δεν βγάζει κέρδη, δεν µπαίνει µέσα, είναι µία
επιχείρηση, αλλά είναι µέρος της αναδιάρθρωσης προκειµένου
να σωθεί η µητρική και να σωθεί και η εγχώρια παραγωγή τεύτ-
λων. Άρα, είναι ένα κόστος το οποίο πρέπει να το πληρώσουµε
προκειµένου να επιβιώσει η εταιρεία.

Το δεύτερο είναι ότι η τιµή θα καθοριστεί. Φυσικά, υπάρχουν
προσφορές αυτήν τη στιγµή, αλλά, φυσικά, η τιµή θα καθοριστεί
από διαγωνισµό τον οποίο θα χειριστούν από κοινού η «ΕΛΛΗ-
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ΝΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΖΑΧΑΡΗΣ» και η τράπεζα.
ΠΡΟΕΡΔΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κύριε Δελή έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µόλις επιβεβαιώσατε την

πώληση των δύο εργοστασίων της εταιρείας στη Σερβία και αυτό
θεωρούµε ότι δεν είναι µια καλή εξέλιξη. Το ίδιο θεωρούν και οι
εργαζόµενοι.

Μιλήσατε για ένα βραχυπρόθεσµο σχέδιο οικονοµικής βιωσι-
µότητας. Μιλήσατε για 50 εκατοµµύρια που θα πάρουµε από την
πώληση των εργοστασίων. Δεν νοµίζω ότι θα είναι 50 εκατοµµύ-
ρια, θα είναι πολύ λιγότερο. Δεν ξέρω.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης
και Τουρισµού): Θα δούµε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΕΛΗΣ: Να θυµίσουµε ένα χρέος της επιχείρησης
το οποίο φτάνει στο ύψος των 150 εκατοµµυρίων ευρώ. Να πού-
µε, όµως, εδώ ότι ήδη η «ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΖΑΧΑΡΗΣ»
έχει πληρώσει γι’ αυτό το χρέος, µονάχα σε τόκους, περίπου 50
εκατοµµύρια µέχρι τώρα, την προηγούµενη περίοδο.

Μιλήσατε για το ότι παραλάβατε µια προβληµατική κατάσταση
στην «ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΖΑΧΑΡΗΣ». Δεν το αµφισβη-
τούµε αυτό. Αποφύγατε, όµως, να θίξετε τις πραγµατικές αιτίες
αυτής της προβληµατικής κατάστασης, όλα τα προηγούµενα
χρόνια -εµείς θεωρούµε ότι συνεχίζεται και από τη δική σας Κυ-
βέρνηση- που ήταν η σταθερή υπονόµευση της ανάπτυξης και
της ίδιας της επιβίωσης της «ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑΣ ΖΑΧΑ-
ΡΗΣ». Αυτό είχε ως συνακόλουθο αποτέλεσµα, βέβαια, τη συρ-
ρίκνωση της τευτλοκαλλιέργειας, η οποία οδηγείται σιγά σιγά
στον αργό θάνατο.

Αποφύγατε να πείτε ότι αυτός είναι ένας γνωστός στόχος των
ευρωπαϊκών µονοπωλίων του συγκεκριµένου κλάδου και της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης για τη συγκέντρωση και τη συγκεντροποίηση,
ο οποίος βέβαια προωθείται πρόθυµα και από τις ελληνικές κυ-
βερνήσεις. Το ίδιο και η δικιά σας Κυβέρνηση µεριµνά και φρον-
τίζει για την ανάπτυξη των επιχειρηµατικών οµίλων του συγκεκρι-
µένου κλάδου. Προκειµένου, όµως, να επιβιώσει η τευτλοκαλ-
λιέργεια και η βιοµηχανία ζάχαρης, εκεί τα πράγµατα γίνονται
διαφορετικά.

Και µιλάµε, κύριε Υπουργέ, για έναν κλάδο ο οποίος έχει απο-
δείξει, όπως είπα, στο παρελθόν ότι όχι µόνο µπορεί να καλύψει
–µπορούσε να καλύψει- τις εγχώριες ανάγκες, αλλά να προβαίνει
και σε εξαγωγές. Αυτήν τη στιγµή η κατάσταση έχει αντιστραφεί.
Αυτήν τη στιγµή η Ελλάδα κάνει εισαγωγές ζάχαρης.

Μιλάµε για έναν κλάδο που σχετίζεται άµεσα µε το διατροφικό
ζήτηµα του λαού µας, µε τις παραγωγικές δυνατότητες της χώ-
ρας, που αφορά αγρότες, αφορά εργαζόµενους στην επιχεί-
ρηση, αφορά τους ίδιους τους καταναλωτές, γιατί είναι γνωστή
η υψηλή ποιότητα της ελληνικής ζάχαρης.

Όλα αυτά, βεβαίως, εγκλωβίστηκαν, φυλακίστηκαν στην κοινή
αγροτική πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στις περιβόητες πο-
σοστώσεις, στις οποίες κι εσείς πειθαρχείτε.

Εδώ, όµως, να πούµε ότι τα αποτελέσµατα αυτής της πολιτι-
κής ήταν να συρρικνώνεται η παραγωγή και πάνω στα αποτελέ-
σµατα αυτής της πολιτικής, δηλαδή µε συρρικνωµένη την παρα-
γωγή, µε µικρή παραγωγή, να λέµε ότι έχουµε µεγάλο κόστος.
Μα, όταν µικραίνει η παραγωγή, είναι φυσικό το κόστος της πα-
ραγωγής να αυξάνει. Δεν χρειάζεται κανείς να είναι οικονοµολό-
γος για να το καταλάβει.

Έχουµε, όµως, και νεότερες εξελίξεις. Σήµερα, απ’ ό,τι διαβά-
ζουµε στον Τύπο και µάλιστα σε κυβερνητική εφηµερίδα, έχουµε
την παραίτηση του αντιπροέδρου της «ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΒΙΟΜΗΧΑ-
ΝΙΑΣ ΖΑΧΑΡΗΣ», ο οποίος διαφωνεί -πριν από λίγο µας είπατε
ορισµένα µονάχα στοιχεία-, όπως διαβάζουµε, µε το σχέδιο βιω-
σιµότητας.

Ήθελα, όµως, να πω για τις ποσοστώσεις γνωρίζετε κι εσείς
ότι από το 2017 απελευθερώνονται, καταργούνται οι ποσοστώ-
σεις. Είναι πολύ σηµαντικό, λοιπόν, το 2017 να βρει αυτήν την
εταιρεία, την «ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΖΑΧΑΡΗΣ» και την τευτ-
λοκαλλιέργεια, σε µια ανοδική φάση ανάπτυξης. Αυτό περιµέ-
νουµε να ακούσουµε και να δούµε αυτό το σχέδιο βιωσιµότητας,
για το οποίο έχουµε πολύ µεγάλες και σοβαρές επιφυλάξεις.

Σε κάθε περίπτωση –για να κλείσω και µε το πρώτο ερώτηµα
της σηµερινής µας επίκαιρης ερώτησης- πρέπει, κύριε Υπουργέ,
τώρα -και δεν απαντήσατε σε αυτό- να πληρωθούν στο σύνολο
τους άµεσα οι τευτλοκαλλιεργητές για την περσινή τους παρα-
γωγή. Και τώρα θα πρέπει να εκπονηθεί και να παρουσιαστεί ένα
πρόγραµµα ανάπτυξης αυτής της εταιρείας, γνωρίζοντας βέβαια
ότι κάτι τέτοιο µέσα στην Κοινή Αγροτική Πολιτική φαντάζει ου-
τοπικό.

Αυτό θα µπορούσε να γίνει µονάχα εάν υλοποιηθεί η πρόταση
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, όταν αυτά τα εργοστά-
σια γίνουν λαϊκή περιουσία και θα δουλεύουν και θα εξαντλούν
τις τεράστιες παραγωγικές δυνατότητες και σε αυτόν τον κλάδο,
για να λύσουν αυτό το ζήτηµα σε όφελος του λαού.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Δελή.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Να ξεκινήσω από την άµεση πληρωµή των τευτ-
λοπαραγωγών.

Συναντηθήκαµε χθες ή προχθές –δεν θυµάµαι- ο κ. Αποστόλου
και εγώ µε τους εκπροσώπους των τευτλοπαραγωγών. Η εκτί-
µησή µας είναι ότι, εφόσον είναι στη διαδικασία έγκρισης το σχέ-
διο και διαφαίνεται ότι είναι και στη διαδικασία γραπτής πλέον
επιβεβαίωσης ότι δεν αποτελεί κάποιας µορφής κρατικής επιδό-
τησης που µπορεί να αµφισβητήσει τη βιωσιµότητα του σχεδίου,
σε τρεις µέρες περίπου µετά την απόφαση θα πληρωθούν οι
τευτλοπαραγωγοί για την περσινή παραγωγή, µια και η αναχρη-
µατοδότηση της εταιρείας σύµφωνα µε το σχέδιο φθάνει ένα
συγκεκριµένο αριθµό εκατοµµυρίων που υπερκαλύπτει την άµε-
ση πληρωµή των τευτλοπαραγωγών για το προηγούµενο έτος.

Για τον λόγο αυτό ενθαρρύναµε τους τευτλοπαραγωγούς να
συνεχίσουν να φυτεύουν και να φθάσουµε έναν στόχο. Η Ελλάδα
παράγει –τώρα µπαίνω στο πιο γενικό θέµα όπως ξέρετε-
150.000 τόνους ετησίως µε βάση τις ποσοστώσεις που είπατε. Η
εγχώρια κατανάλωση είναι 300.000 τόνοι. Για να µπορεί να επι-
βιώσει η «ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΖΑΧΑΡΗΣ», η ελάχιστη εγχώ-
ρια παραγωγή πρέπει να είναι πάνω από 100.000. Επιδιώκουµε
να κινηθούµε τουλάχιστον στα αµέσως επόµενα χρόνια σε µία
τέτοια κλίµακα εγχώριας παραγωγής τεύτλων. Είναι απόλυτα κρί-
σιµο αυτό.

Μέχρι το 2017 η «ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΖΑΧΑΡΗΣ» -η οποία
επιµένω έχει πάρα πολύ υψηλό κοστολόγιο σε σχέση µε άλλες
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης- διατηρεί το προνόµιο να εισά-
γει ζάχαρη από άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε προ-
καθορισµένες τιµές που θεωρούνται πολύ ευνοϊκές. Αυτό έχει
ως αποτέλεσµα η «ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΖΑΧΑΡΗΣ» να απο-
κτά εµπορικό κέρδος από αυτές τις συναλλαγές. Αυτό όµως, κα-
ταργείται το 2017. 

Συνεπώς, αυτό καθιστά ακόµα πιο επιτακτική την ανάγκη η
εταιρεία, απαλλαγµένη πλέον από την υπερχρέωση και µε ανοι-
χτές δυνατότητες, να προχωρήσει σε µία συντεταγµένη και βιώ-
σιµη συνθήκη και να έχει ένα σχέδιο µε το οποίο θα µπορούµε
να δούµε τη στήριξη και την ανάπτυξη της βιοµηχανίας ζάχαρης
σε µεσοπρόθεσµο ορίζοντα.

Ο στόχος µας είναι δεδοµένος, να συνεχίσει η τευτλοπαρα-
γωγή στην Ελλάδα στα επιθυµητά αυτά επίπεδα και η «ΕΛΛΗ-
ΝΙΚΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΖΑΧΑΡΗΣ» να είναι µια εταιρεία η οποία θα
έχει εξυγιανθεί και θα µπορεί να ανταποκριθεί στην προοπτική
αυτή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Πριν περάσουµε στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση, να κάνω µια
ανακοίνωση προς το Σώµα.

Ο κ. Κουκοδήµος µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βου-
λής κ. Βούτση αιτείται χορήγηση ολιγοήµερης άδειας για µετά-
βαση στο εξωτερικό από 18 έως 20 Μαρτίου 2016. Η Βουλή
εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Η Βουλή ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια.
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Επίσης, η µε αριθµό 642/10-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Θεσσαλονίκης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Γεωργίου
Λαζαρίδη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε «τις κρίσιµες ηµέρες για το ελληνικό ποδόσφαιρο», δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω ξαφνικού κωλύµατος του κ. Λαζαρίδη.

Εισερχόµεθα στη δέκατη έκτη µε αριθµό 582/26-2-2016 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Πειραιώς του
Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Κούζηλου προς
τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αιγαίου, σχετικά µε την πρόβλεψη και
διασφάλιση των εργασιακών σχέσεων των εργαζοµένων στον
Οργανισµό Λιµένος Πειραιώς, µετά την πώληση του πλειοψηφι-
κού πακέτου µετοχών του ΟΛΠ.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Θεόδωρος Δρί-
τσας.

Τον λόγο έχει ο κ. Κούζηλος για την πρωτολογία του.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µετά την πώληση του πλειοψηφικού πακέτου

του ΟΛΠ δεν γίνεται καµµιά αναφορά στους εργαζοµένους και
στα εργασιακά τους δικαιώµατα, στο εργασιακό τους καθεστώς.
Υπάρχουν µόνο ορισµένες γενικόλογες αναφορές που ασφαλώς
δεν έχουν καµµία αξία.

Ερωτάστε, κύριε Υπουργέ: Πώς διασφαλίζονται οι εργαζόµε-
νοι του ΟΛΠ; Υπάρχει σχέδιο ώστε να µην υπάρξει πρόβληµα
στις θέσεις εργασίας και στα κατοχυρωµένα εργασιακά τους δι-
καιώµατα;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κύ-

ριος Υπουργός.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η αλήθεια είναι ότι -και η ερώτηση αυτή δίνει µια ευκαιρία- η

συζήτηση για τις αποκρατικοποιήσεις και τις ιδιωτικοποιήσεις
στη χώρα µας κινείται κατά κανόνα σε επιδερµικό και σκοπιµο-
θηρικό επίπεδο. Δεν έχει γίνει ποτέ µία σοβαρή συζήτηση για το
αν πραγµατικά µπορούν να συνδυαστούν ιδιωτικοποιηµένοι το-
µείς της οικονοµίας µε τον δηµόσιο τοµέα, σε ποιο επίπεδο, µε
ποιον τρόπο, µε ποιους όρους. Στην κρατούσα, δηµοσιογραφική
κυρίως, συζήτηση υπάρχει πάντα µια υπερδιόγκωση των θετικών
παραµέτρων της ιδιωτικής οικονοµίας και µία απαξίωση της δη-
µόσιας οικονοµίας ενώ στην πραγµατικότητα η χώρα µας -η ιστο-
ρική διαδροµή της οικονοµικής της ανάπτυξης- στις καλύτερες
στιγµές της στηρίχθηκε σε έναν ισχυρό δηµόσιο τοµέα σε βασι-
κούς παραγωγικούς πυλώνες χάρη στους οποίους αναπτύχθηκε
η ιδιωτική επιχειρηµατικότητα και χωρίς αυτούς δεν θα µπο-
ρούσε αυτό να συµβεί.

Σε κάθε περίπτωση πράγµατι η ιδιωτική οικονοµία έχει µερικά
πλεονεκτήµατα ευελιξίας ή ανάπτυξης στην παγκοσµιοποιηµένη
οικονοµία τώρα πια νέων δυνατοτήτων εξεύρεσης νέων αγορών.
Γιατί το επενδυτικό κοµµάτι, εν πάση περιπτώσει, είναι συζητή-
σιµο, δηλαδή, µπορεί και το δηµόσιο να έχει τέτοιες δυνατότη-
τες, άσχετα αν η περίοδος που περνάµε ως χώρα και ως ελληνι-
κή οικονοµία δεν είναι η ευνοϊκότερη.

Όλα αυτά δεν σηµαίνουν, όµως, ότι και σε συνθήκες ιδιωτικο-
ποίησης η συζήτηση σταµατά εκεί. Αντίθετα, εκεί αρχίζει. Σε κάθε
περίπτωση η ιδιωτικοποίηση έχει νόηµα εφόσον εξασφαλίζει το
δηµόσιο συµφέρον και αυτό σηµαίνει κοινωνικό µέρισµα. Και
µέρος του κοινωνικού µερίσµατος είναι τα εργασιακά ζητήµατα
και η θέση των εργαζοµένων σε αυτήν την παραγωγική διαδικα-
σία. Δεν µιλάµε για καθεστώτα ειδικής ελεύθερης οικονοµικής
ζώνης. Μιλάµε για παραγωγικές µονάδες ενταγµένες στην ανα-
πτυξιακή προοπτική της ελληνικής πολιτείας και της Ελλάδας.

Σε αυτήν την κατεύθυνση η συζήτηση από τη µεριά του Υπουρ-
γείου και της Κυβέρνησης έχει ανοίξει και δεν έχει περιοριστεί
σε µικρές αναφορές ως προς τα εργασιακά ζητήµατα. Αντίθετα,
έχει ανοίξει πολλές φορές -και από εµένα στο Υπουργείο, αλλά
και εκ µέρους της Κυβέρνησης, καιστόχος είναι, µε διάφορους
τρόπους, να προσεγγίσουµε τα πράγµατα ώστε και τα εργασιακά
ζητήµατα να κατοχυρωθούν –µιλώ τώρα πια για το λιµάνι του Πει-
ραιά εξειδικευµένα- και τα δικαιώµατα των χρηστών του λιµανιού,
µεγάλων, µεσαίων ή µικρών, να κατοχυρωθούν και οι παραλιµέ-
νιοι δήµοι και παραλιµένιες πόλεις να έχουν λόγο σε κρίσιµης ση-

µασίας αποφάσεις που µπορεί να επηρεάζουν τη λειτουργία
τους και τελικά η κρατική εποπτεία να υπάρχει.

Αναλυτικότερα θα µιλήσω –τι µέτρα έχουµε σχεδιάσει και
παίρνουµε προς αυτήν την κατεύθυνση- στη δευτερολογία µου.
Αλλά, πραγµατικά αυτά τα ζητήµατα είναι ανοικτά. Στην προ-
οπτική της συζήτησης που θα ακολουθήσει το επόµενο διάστηµα
έχουν κεντρική σηµασία.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κύριε Κούζηλε, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είπατε για «επιδερµικές ιδιωτικοποιήσεις», δη-

λαδή, ότι το όλο θέµα το βλέπουµε επιδερµικά. Υπήρχε πρόταση
από διάφορους φορείς και από την ΟΜΥΛΕ να υπάρχει το µον-
τέλο της Βαρκελώνης και της Μασσαλίας το οποίο δεν έγινε
πράξη και το ζήτησαν πάρα πολλοί φορείς.

Επίσης, υπάρχει η ανησυχία για το ν.2688/1966, το νόµο των
εργασιακών σχέσεων, ο οποίος καθορίζει τις εργασιακές σχέσεις
και κατοχυρώνει τους εργαζόµενους.

Μιλάµε αυτήν τη στιγµή για χίλιους εργαζόµενους στον ΟΛΠ.
Υπάρχουν ο κανονισµός εργασίας και ο κανονισµός προσωπικού,
υπάρχει η συλλογική σύµβαση, η οποία θα ισχύει µέχρι το 2017,
αν θυµάµαι καλά, αλλά µετά, από εκεί και πέρα τι γίνεται; Έχουµε
το παράδειγµα -που και εσείς ως αντιπολίτευση είχατε καταγγεί-
λει- της «COSCO» για τα εργασιακά. Πήγαν, για παράδειγµα, να
µπουν επιθεωρητές εργασίας να κάνουν έναν έλεγχο και δεν
τους άφηναν. Τους έλεγαν, «εδώ είναι ιδιωτική επιχείρηση, δεν
θα µπείτε». Τα γνωρίζετε πολύ καλά, γιατί τα είχατε καταγγείλει
και εσείς οι ίδιοι ως αντιπολίτευση, δηλαδή ο ΣΥΡΙΖΑ.

Για αυτό, λοιπόν, υπάρχει ανησυχία αυτήν τη στιγµή, διότι
υπάρχει ένα αόριστο πέπλο στον ορίζοντα και δεν γνωρίζει κα-
νείς τι γίνεται. Για αυτό ανησυχούν οι άνθρωποι. Μιλάµε για χίλι-
ους εργαζόµενους. Μιλάµε για το λιµάνι, για ένα από τα µεγα-
λύτερα λιµάνια της Μεσογείου και το µεγαλύτερο λιµάνι της
χώρας. Για αυτό υπάρχει αυτή η ανησυχία.

Υπάρχει και δελτίο Τύπου της ΟΜΥΛΕ που αναφέρει αυτά τα
πράγµατα. Δεν έχουν λάβει καµµία απάντηση, δεν ξέρουν τίποτα,
δεν γνωρίζουν κάτι και περιµένουν από εσάς να τους δώσετε µία
απάντηση ακριβώς τι γίνεται, πώς τους διασφαλίζετε.

Ευχαριστώ πολύ,
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Κούζηλο.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Νησιωτικής

Πολιτικής): Σε συνέχεια και όσων γενικότερης κατεύθυνσης ζη-
τηµάτων έθεσα στην πρωτοµιλία µου, προχωρώ στα πιο εξειδι-
κευµένα. Πράγµατι, µιλάµε για χίλιους εκατόν είκοσι τρεις εργα-
ζοµένους στον Οργανισµό Λιµένα Πειραιά, υπαλλήλους και λιµε-
νεργάτες διαφόρων ειδικοτήτων.

Αυτήν τη στιγµή και όχι αυτονόητα, όχι εύκολα, χάρις στις προ-
σπάθειες και της ΟΜΥΛΕ και της Ένωσης Λιµενεργατών και της
διοίκησης του ΟΛΠ και της Κυβέρνησης, επετεύχθη πρόσφατα,
στα µέσα του 2015, στα τέλη Ιουνίου του 2015, η ανανέωση της
διετούς συλλογικής σύµβασης εργασίας. Κάποιοι εκείνη την πε-
ρίοδο θέλησαν αυτό να το αποτρέψουν. Η κυβερνητική παρέµ-
βαση ήταν καίριας σηµασίας, µε τα όπλα που είχε και φυσικά και
η διεκδίκηση των εργαζοµένων και η θετική στάση της διοίκησης
του ΟΛΠ. Αυτήν τη στιγµή υπάρχει εν ισχύ για δύο χρόνια, µε
διεκδίκηση να ανανεωθεί και στο επόµενο διάστηµα, η διετής
αυτή συλλογική σύµβαση εργασίας.

Είναι βέβαιο ότι το λιµάνι πρέπει να λειτουργήσει µε κανόνες
αντίστοιχους, τουλάχιστον, µε το ευρωπαϊκό κεκτηµένο ως προς
τα εργασιακά. Και το ευρωπαϊκό κεκτηµένο απαιτεί πιστοποίηση
δεξαµενής εργαζοµένων, απαιτεί συγκεκριµένους όρους και συν-
θήκες εργασίας, απαιτεί συλλογικές συµβάσεις εργασίας και όλα
τα υπόλοιπα.

Στη σύµβαση παραχώρησης, που επεξεργάστηκε το ΤΑΙΠΕΔ
και την ανάρτησε στην ηλεκτρονική πλατφόρµα, βάσει της
οποίας έγινε η διαγωνιστική διαδικασία αναφέρεται –η σύµβαση
παραχώρησης τότε συντάχθηκε και εν συνεχεία, έγινε ο διαγω-
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νισµός και αυτήν τη στιγµή υπάρχει προτιµώµενος επενδυτής-
και για κάθε περίπτωση προβλέπεται ότι όλες ανεξαιρέτως οι δια-
τάξεις και οι απαιτήσεις των εφαρµοστέων νόµων και κανονισµών
σχετικά µε την απασχόληση υποχρεώνουν τον επενδυτή να συµ-
µορφώνεται µε αυτές και µε τις συλλογικές συµβάσεις εργασίας
και τις εργασιακές σχέσεις και ότι θα µεριµνά για τη διασφάλιση
της νοµοθεσίας και των απαιτούµενων προτύπων διαφύλαξης
της υγείας και της ασφάλειας στο χώρο εργασίας του ΟΛΠ.

Συµφωνώ µαζί σας ότι ακόµα και οι πιο καλές διατυπώσεις σε
ένα δεσµευτικό, κατά τα άλλα, κείµενο εξαρτώνται από την εφαρ-
µογή τους και όχι από τη διατύπωση. Έτσι, προς αυτήν την κα-
τεύθυνση µπορεί να έχει µεγάλη σηµασία ο κοινωνικός συσχετι-
σµός και εκεί πάντα πρέπει να είναι ανοιχτά τα ζητήµατα. Εµείς
ως Κυβέρνηση προωθήσαµε και πετύχαµε στις διαπραγµατεύ-
σεις µε τους εταίρους την ίδρυση Δηµόσιας Αρχής Λιµένα Πει-
ραιά και ήδη η πρόταση για το σχέδιο νόµου είναι έτοιµη.

Αυτές τις ηµέρες θα εξελιχθεί σε πρώτη φάση µία διαδικασία
-για να προχωρήσουµε περαιτέρω στη δηµόσια κατάθεση αυτού
του νοµοσχεδίου- όπου αυτή η Αρχή Λιµένος για το Λιµένα Πει-
ραιά θα έχει -όπως συµβαίνει σε όλα τα λιµάνια της Ευρώπης και
σε πολλά λιµάνια του κόσµου- ακριβώς την εξουσία και την αρ-
µοδιότητα να εποπτεύει την εφαρµογή όλων αυτών των συµβα-
τικών υποχρεώσεων του επενδυτή και να παρεµβαίνει εκεί που
αυτές παραβιάζονται.

Μέχρι τώρα αυτόν τον ρόλο, τον ρόλο της Αρχής Λιµένα, του
Port Authority, τον έπαιζε ο ΟΛΠ -επειδή το Δηµόσιο είχε την πλει-
οψηφία των µετοχών- ενώ ήταν ταυτόχρονα και ανώνυµη εται-
ρεία εισηγµένη στο χρηµατιστήριο . Δεν ήταν και το καλύτερο
σχήµα, αλλά εν πάση περιπτώσει, µε αυτόν τον «ερµαφρόδιτο»
τρόπο λειτουργούσε.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, τώρα, µε την πορεία της ιδιωτικο-
ποίησης, η ύπαρξη αυτόνοµης και αυτοτελούς Αρχής Λιµένα
είναι αναγκαία και θα παίξει τον ρόλο της.

Συµπληρώνω ότι µε πρόσφατη οµόφωνη απόφαση του Διοικη-
τικού Συµβουλίου του ΟΛΠ στις 2 Μαρτίου, η οποία µας κοινο-
ποιήθηκε µόλις προχθές, στις 15 Μαρτίου, το Διοικητικό Συµβού-
λιο του ΟΛΠ, αποδεχόµενο πρόταση των συνδικαλιστικών ενώ-
σεων των εργαζοµένων, µας καλεί σε τριµερή διαβούλευση των
Υπουργείων Ναυτιλίας, Οικονοµίας, Οικονοµικών και Εργασίας
µε τον ΟΛΠ και τους εργαζοµένους σε σχέση µε τα εργασιακά
ζητήµατα.

Εγώ έχω δηλώσει ήδη ότι αποδέχοµαι αυτήν την πρόσκληση
και θα ακολουθήσουν και οι άλλοι Υπουργοί.

Όλα αυτά, όλο αυτό το διάστηµα, συζητούνται µε τους εργα-
ζοµένους. Κατ’ επανάληψη έχω συναντηθεί και εγώ και οι άλλοι
συναρµόδιοι Υπουργοί και µε την ΟΜΥΛΕ και µε την Ένωση Τε-
χνικών και Χειριστών Υπαλλήλων του ΟΛΠ και µε την Ένωση Μο-
νίµων και Δοκίµων Λιµενεργατών και µε την Ένωση Εποπτών
Αρχιεργατών του ΟΛΠ, όπως επίσης και µε την αντιπροσωπεία
του Διεθνούς Συµβουλίου των Λιµενεργατών, την IDC. Σε κάθε
περίπτωση, έχουµε δώσει τις διαβεβαιώσεις για την προσπάθεια
να εξασφαλιστούν τα εργασιακά δικαιώµατα. Ως Κυβέρνηση επι-
διώκουµε, µέχρι να υπογραφεί η τελική σύµβαση εργασίας, ένα
ακόµη στάδιο διαβούλευσης µε τον προτιµώµενο επενδυτή, ώστε
όλα αυτά να αποσαφηνιστούν και να υπάρχει η µέγιστη δυνατή
κατοχύρωση.

Σε κάθε περίπτωση, ο διάλογος είναι ανοικτός. Δεν έχουν λήξει
αυτά τα ζητήµατα. Από τη µία µεριά, εγώ προφανώς δεν προ-
τείνω εφησυχασµό, από την άλλη, προτείνω συµµετοχή σε µία
διαβούλευση που θα εξασφαλίσει αυτού του είδους τα ζητήµατα.
Και ήδη έχουν επιτευχθεί σηµαντικές βελτιώσεις και στα εργα-

σιακά και σε πολλά άλλα ζητήµατα. Το πιο γνωστό είναι το ζή-
τηµα των Λιπασµάτων και της εξαίρεσης της ακτογραµµής των
Λιπασµάτων και του χώρου των Λιπασµάτων στη Δραπετσώνα.

Και επειδή γίνεται µία συζήτηση –και δράττοµαι της ευκαιρίας
σήµερα, µε την παρουσία µου στη Βουλή- για το πόσο ισχύει ή
δεν ισχύει, θέλω να πω ότι είναι εξασφαλισµένη. Η έκταση των
Λιπασµάτων έχει εξαιρεθεί. Η διαδικασία για την απόδοση στο
δηµόσιο και εν συνεχεία στο Δήµο Δραπετσώνας-Κερατσινίου
έχει ανοίξει. Αν υπάρχουν -και υπάρχουν- τυπικές διχογνωµίες
σε σχέση µε το ποια είναι η ορθότερη διαδικασία για να ολοκλη-
ρωθεί αυτή η φάση, αυτό δεν σηµαίνει ότι αµφισβητείται ή κιν-
δυνεύει η ίδια η παραχώρηση, όπως άλλωστε συµβαίνει και στο
θαλάσσιο µέτωπο της Πάτρας, όπου και η εξαγγελία του Πρω-
θυπουργού Αλέξη Τσίπρα πράγµατι υλοποιείται. Δροµολογήθηκε
ήδη, µε κίνηση που θα ξεκινήσει το Διοικητικό Συµβούλιο του Ορ-
γανισµού Λιµένος Πάτρας, η παραχώρηση του θαλάσσιου µετώ-
που της Πάτρας στο Δήµο Πατρέων.

Όλα αυτά γίνονται βήµα βήµα, µε συστηµατικό και πολύ επί-
µονο τρόπο και φυσικά µέσα στο πλαίσιο στο οποίο κινούνται οι
δεσµευτικές πολιτικές που η Κυβέρνησή µας έχει αναλάβει.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως συµµετείχαν
στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που ορ-
γανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι τέσσερις µαθητές και µα-
θήτριες και δυο εκπαιδευτικοί συνοδοί από το Δηµοτικό Σχολείο
Αρµενοπαίδων Νίκαιας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυ-
τικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι επτά µαθητές και
µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 10ο Γυµνά-
σιο Καλαµαριάς Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Παρασκευής 22 Ιανουα-
ρίου 2016, της Δευτέρας 25 Ιανουαρίου 2016, της Τρίτης 26 Ια-
νουαρίου 2016, της Τετάρτης 27 Ιανουαρίου 2016 και της
Πέµπτης 28 Ιανουαρίου 2016 (πρωί) και ερωτάται το Σώµα αν τα
επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά της Παρασκευής 22 Ιανουαρίου 2016, της Δευτέρας 25 Ια-
νουαρίου 2016, της Τρίτης 26 Ιανουαρίου 2016, της Τετάρτης 27
Ιανουαρίου 2016 και της Πέµπτης 28 Ιανουαρίου 2016 (πρωί) επι-
κυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 11.18’ λύεται η συνεδρίαση για σήµερα,
Πέµπτη 17 Μαρτίου 2016 και ώρα 18.00’, µε αντικείµενο εργα-
σιών του Σώµατος νοµοθετική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερή-
σια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


